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Protokół Nr XL/2021 
z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 28 kwietnia 2021 r. 

 
Posiedzenie XL Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali widowiskowej budynku Domu 
Kultury w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 28 kwietnia 2021 r. o godzinie 9.15.  
 
Ad. 1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
 
Obrady Sesji Rady Miejskiej otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek 
poinformowała, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane. Powitała Panią Burmistrz Ćmielowa 
Joannę Suska, Skarbnika Miasta i Gminy Jarosława Nowaka, Sekretarza Miasta i Gminy Tomasza 
Neymana,  zaproszonych gości- Wiceprezydenta Ostrowca Św. Pana Dominika Smolińskiego, Prezesa 
MZK Pana Jarosława Kateusza, Mecenas Panią Julitę Kuropatwę, Przewodniczącą Związków 
Zawodowych Panią Zofię Sytę, radnych  Rady Miejskiej w Ćmielowie i obecnych na sali obrad.  
 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum ). 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek na podstawie sprawdzenia quorum 
uznała za prawomocne obrady Rady Miejskiej, gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili rozpoczęcia 
sesji było 15 radnych. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie – Krystyna Zdonek poinformowała, że w materiałach 
przygotowujących do sesji radni otrzymali porządek obrad do zapoznania się z jego treścią wraz z 
projektami uchwał do dzisiejszej sesji i przedstawiła proponowany porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniach:  24 lutego 2021r., 

29 marca 2021r. i  13 kwietnia 2021r. 
5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w miejscowości Czarna Glina, gm. Ćmielów, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 13 o pow. 0,7300 ha. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2721 o pow. 0,0998 ha. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2722 o pow. 0,0995 ha. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie przywrócenia funkcji 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ćmielowie Radnym Piotrowi Małkowi i Jackowi 
Bryle. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię ws. Przeprowadzenia Referendum 
Ludowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia działań przez 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie w odniesieniu do Starostwa Powiatowego w 
Ostrowcu Św. nakierowanych na realizację zadania remont starodroża drogi wojewódzkiej nr 
755 bez konieczności angażowania środków finansowych z budżetu Gminy Ćmielów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowego Rady Stanu 
Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021 rok. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie 

z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na 
lata 2021 – 2030. 

18. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
19. Wolne wnioski. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek – Proponuje się wprowadzić do 
porządku obrad: 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek, poddała pod głosowanie poprzez przyciśnięcie 
przycisku wprowadzenie do proponowanego porządku obrad zmiany poprzez dodanie do porządku 
obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 
 
Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta „jednogłośnie” – 15 głosów „za”.  
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek, poddała pod głosowanie poprzez przyciśnięcie 
przycisku wprowadzenie do proponowanego porządku obrad zmiany poprzez dodanie do porządku 
obrad punktu dotyczącego podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów. 

 
Zmiana porządku obrad sesji została przyjęta „jednogłośnie” – 15 głosów „za”.  
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Proponowany porządek obrad : 
1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniach:  24 lutego 2021r., 

29 marca 2021r. i  13 kwietnia 2021r. 
5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

8. Podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w miejscowości Czarna Glina, gm. Ćmielów, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 13 o pow. 0,7300 ha. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2721 o pow. 0,0998 ha. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2722 o pow. 0,0995 ha. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie przywrócenia funkcji 

Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ćmielowie Radnym Piotrowi Małkowi i Jackowi 
Bryle. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię ws. Przeprowadzenia Referendum 
Ludowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia działań przez 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie w odniesieniu do Starostwa Powiatowego w 
Ostrowcu Św. nakierowanych na realizację zadania remont starodroża drogi wojewódzkiej nr 
755 bez konieczności angażowania środków finansowych z budżetu Gminy Ćmielów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowego Rady Stanu 
Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021 rok. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie 

z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na 
lata 2021 – 2030. 

20. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
21. Wolne wnioski. 
22. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod głosowanie 
poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 
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/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w dniach:  24 lutego 
2021r., 29 marca 2021r. i  13 kwietnia 2021r. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poinformowała, że protokoły były wyłożone do 
zapoznania się z ich treścią. Zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi co do treści protokołów. Uwag 
nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów z 
poprzednich Sesji Rady Miejskiej odbytych w daniach: 24 lutego 2021r., 29 marca 2021r. i  13 kwietnia 
2021r. poprzez przyciśnięcie przycisku. Protokoły obrad sesji zostały przyjęte „jednogłośnie” – 15 
głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, Szanowni Państwo, sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie 29 marca do 27 kwietnia 
bieżącego roku. Sprawy organizacyjne Urzędu, ustalenia z pracownikami, kierownikami jednostek 
oraz komórek organizacyjnych w zakresie działalności urzędu. 
Przygotowania odpowiedzi na złożone wnioski, podania, interpelacje radnych, sołtysów, 
mieszkańców, które poprzedzone są dogłębną analizą merytoryczną. 
30 marca zarządzenie burmistrza w sprawie powołania komisji mającej dokonać odbioru końcowego 
robót na zadaniu pod nazwą budowa oświetlenia drogowego. 
31 marca wydane zarządzenie w sprawie wyznaczenia Inspektora Ochrony Danych Osobowych w 
Urzędzie Miasta i Gminy w Ćmielowie. 
31 marca wydane zarządzenie w sprawie zmian w budżecie w bieżącym roku 
31 marca spotkanie z przedstawicielami Kół Gospodyń Wiejskich oraz przedstawicielami OSP z terenu 
gminy Ćmielów w celu przekazania sadzonek wiosennych kwiatów z przeznaczeniem upiększenia 
lokalnych kapliczek oraz wręczeniem pulsoksymetrów przekazanych przez Urząd Marszałkowski.  
1 kwietnia spotkanie z Panem Prezydentem Ostrowca Świętokrzyskiego Jarosławem Górczyńskim, 
celem omówienia możliwości wspólnego pozyskania środków unijnych w zakresie wspólnego 
porozumienia miejskiego obszaru funkcjonalnego miast północy. 
2 kwietnia rozmowy z przedstawicielami MZK odnośnie kursów zapewniających dojazd do Zakładów 
Porcelany w Ćmielowie oraz ustalenie zmniejszonej kwoty dotacji celowej z pięćdziesięciu na 
trzydzieści dziewięć tysięcy złotych.  
4 kwietnia, niedziela wielkanocna, udzielenie ślubu cywilnego w USC w Ćmielowie. 
6 kwietnia wydane zarządzenia burmistrza w sprawie określenia planu finansowego zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami jednostek budżetowych Gminy 
Ćmielów na 2021 rok oraz sposobu ewidencjonowania środków wydatkowanych tych dotacji na 
poszczególne zadania.  
8 kwietnia zarządzenia burmistrza Ćmielowa w sprawie powołania zespołu interdyscyplinarnego do 
spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  
8 kwietnia spotkanie z Dyrektorami szkół i przedszkoli dotyczące obecnej sytuacji w podległych 
jednostkach oraz omówienie spraw budżetowych. 
9 kwietnia udział w spotkaniu dotyczącym MOF-u Miast Północy. Spotkanie odbyło to się w Browarze 
w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
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10 kwietnia złożenie kwiatów pod pomnikiem rocznicy zbrodni katyńskiej oraz rocznicy katastrofy 
smoleńskiej.  
13 kwietnia wydane zarządzenia burmistrza w sprawie zatwierdzenia wyników otwartego konkursu 
ofert na realizację zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej. 
13 kwietnia spotkanie z Radą Sołecką miejscowości Boria odnośnie lokalizacji przekaźnika telefonii 
komórkowej. Spotkanie również z Panią Starostą odnośnie stanu dróg powiatowych i zaproszenie na 
sesję, jaka odbędzie się w maju. 
21 kwietnia, spotkanie z przedstawicielami OSP z terenu Gminy i przekazanie informacji dotyczącej 
możliwości pozyskania dodatkowego dofinansowania na zakup wyposażenia i sprzętu strażackiego 
dla poszczególnych jednostek OSP. 
Zarządzanie w sprawie Dnia Wolnego z tytułu pięciodniowego tygodnia pracy i spotkanie, 28 
kwietnia, w dniu wczorajszym z panem Wicestarostą Andrzejem Jabłońskim i Nadleśniczym 
Nadleśnictwa w Ostrowcu Św. dotyczącym przekazania sadzonek roślin miododajnych, które zostaną 
posadzone na działkach należących do gminy. Dziękuję.  
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego 
pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, Szanowni Państwo, celem wprowadzenia do tej jakże ważnej tematyki, która powraca na łamy 
obrad Komisji. W dniu wczorajszym Państwo Radni procedowali, ja szerzej omówiłam to zagadnienie. 
Najważniejszym zagadnieniem jest tu kwestia finansowa, że początkowe wyliczenia, co do możliwości 
udzielenia tejże dotacji dla gminy Ostrowiec. 
Jest kwota, która najpierw oscylowała w granicach sześćdziesięciu tysięcy, potem pięćdziesiąt tysięcy, 
w efekcie, po wnikliwych rozmowach i przeliczeniu, jest to kwota trzydzieści dziewięć tysięcy złotych 
udzielonej dotacji na 2021 rok. Porozumienie owszem napisane jest od pierwszy czerwca do końca 
roku, gdyż nie będziemy, nie możemy go zawierać z datą wsteczną, ale to jest ta kwota jednorazowa 
przekazana w wysokości trzydzieści dziewięć tysięcy złotych. 
Jest to ukłon w stronę pracowników zakładów porcelany, którzy dojeżdżają do tej jakże dużej 
jednostki, jako pracodawcy na terenie naszej gminy, i jest też, proszę Państwa, ważny argument 
dotyczący wspólnego przystąpienia, o czym temat będzie omówiony w punkcie ósmym dość głęboko, 
jeśli chodzi o przystąpienie gminy Ćmielów do wspólnego wnioskowania o środki unijne. 
Niezwykle ważny temat, dlatego proszę Państwa, to jest ten pierwszy etap wspólnego porozumienia 
po to, żebyśmy mogli jako największy obszar miejski, obszar funkcjonalny miast północy największy 
w Polsce - siedemnaście gmin się zrzeszyło. Myślę, że szczegóły przedstawi również pan prezydent 
Dominik Smoliński. 
Natomiast celem wprowadzenia, jak wiecie Państwo to rozdanie unijne zostało zakończone i otwiera 
się nowa perspektywa, gdzie możliwości są, ale trzeba spełniać pewne wymogi proceduralne. 
Wobec tego niezbędne są tutaj do opracowania konkretne dokumenty, między innymi Plan Działania 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych – nowum, oraz Plan zrównoważonej mobilności miejskiej 
tego obszaru Miast Północy. Tutaj chcielibyśmy właśnie wysłuchać szczegółów od Pana Prezesa 
Kateusza, gdzie możliwości wspólnego finansowania tak naprawdę są ogromne, postawienia na 
mobilność, na rozwój, na ekologię i w związku z tym bardzo proszę, poszczególnych przedstawicieli o 
omówienie tegoż zagadnienia. 
Myślę, że jako pierwszy pan prezes w zakresie MZK. Bardzo proszę o przedstawienie po krótce tych 
możliwości wspólnego projektowania jeśli chodzi o pozyskiwanie środków unijnych, to tylko tak po 
krótce Panie Prezesie dlatego, że szczegóły były omówione u mnie kilkakrotnie na spotkaniu. 
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Szanowni Państwo, ja tylko wspomnę, że inni przewoźnicy, którzy są na naszym terenie, mają 
dofinansowanie trzy złote z wozokilometra z Urzędu Marszałkowskiego. Tutaj MZK nie może ubiegać 
się o takie dofinansowanie i jest to poniekąd też krzywdzące, że te podmioty są w taki sposób 
traktowane, bo jest to spółka miejska. Wobec tego, gdzie mogą tam również zwracają się z takim 
porozumieniem. Takie porozumienie zawarła gmina Kunów. Gmina Bodzechów, jak wynika z 
informacji, również  jest w trakcie rozmów, więc gmina Ćmielów po decyzji Państwa Radnych, na 
komisjach dwanaście głosów za, przeświadczyło o tejże konieczności. Tutaj bardzo proszę, pozwolę 
sobie oddać głos Panu Prezesowi na dosłownie chwilkę, bo myślę, że większość już powiedziane 
zostało, ale celem takiego po prostu wprowadzenia. 
Głos zabrał Prezes MZK Pan Jarosław Kateusz -  Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Panie 
Prezydencie, Szanowni Państwo, rzeczywiście jest tak, jak tutaj Pani Burmistrz przedstawiła. 
Jeśli chodzi o  to porozumienie międzygminne, byłoby to pierwsze takie porozumienie na skalę 
powiatu. Tak naprawdę to my od lat, od 2015 roku, jako spółka wyszliśmy w ogóle z tego świadczenia 
usług na terenie Gminy Ćmielów. Potem powróciliśmy szczątkowo, ale tak naprawdę, jeśli chodzi o 
ceny biletów, o wszystkie możliwości związane z ulgami, one zostały zawieszone. W momencie, gdy 
takie porozumienie, gdy uchwała byłaby podjęta, wówczas wszystkie ulgi, które ma Gmina Ostrowiec 
i obecnie mieszkańcy Gminy Kunów, mieliby tak samo mieszkańcy gminy Ćmielów.  Nie ukrywam, że 
zależy mi bardzo na tym, aby doprowadzić do tego, aby na całym powiecie tak było. I w Gminie 
Bodzechów jak i w Gminie Bałtów, i wówczas moglibyśmy powiedzieć, że naprawdę ta komunikacja 
działa nie tylko na terenie Ostrowca, ale też i na terenie powiatu. Ja może parę ulg takich tutaj 
przeczytam, na przykład, żeby Państwo mieli tę świadomość, jak naprawdę, w momencie, kiedy to 
porozumienie wejdzie, co się zmieni tak od razu dla mieszkańców. Sto procent przyjazdu na terenie 
gminy Ćmielów, na terenie gminy Ostrowiec i na terenie gminy Kunów będą mieli pasażerowie, czyli 
za darmo będą jeździć pasażerowie, którzy ukończyli siedemdziesiąt pięćdziesiąt lat życia, osoby 
niepełnosprawne o znacznym stopniu niepełnosprawności, osoby niewidome, ociemniałe, z wpisem 
symbolu 04, dzieci do lat czterech, dzieci i młodzież niepełnosprawne do szesnastego roku życia, 
opiekun dziecka niepełnosprawnego i honorowi krwiodawcy. To to są osoby, które będą miały sto 
procent i to są osoby, którym gmina te ulgi daje. To nie są ulgi ustawowe, to są ulgi, które gmina 
osobie dała, Gmina Kunów, i myślę, że Gmina Ćmielów również te ulgi tak standardowo po prostu 
przekaże. To oprócz tego mamy sto procent ulg ustawowych, jest tutaj siedem pozycji: posłowie, 
senatorowie, inwalidzi wojenni oraz ich przewodnicy, cywilne niewidome ofiary działań wojennych. 
Tych ulg jest sporo. Chciałbym, żeby się Państwo też zapoznali z tym, bo to jest naprawdę ważne dla, 
tak mi się wydaje przynajmniej, dla mieszkańców. I to wchodzi tak naprawdę od pierwszego czerwca. 
Natomiast w przyszłości w momencie, kiedy to porozumienie będzie funkcjonować to trzeba 
pamiętać o tym, że transport i komunikacja zmienia się. My na tą chwilę mamy zagwarantowane 
wymiany szesnastu autobusów,  bilet elektroniczny, cały system dynamicznej informacji pasażerskiej 
i w momencie, kiedy  porozumienie będzie podpisane, to będziemy tym taborem mogli też i świadczyć 
usługi tutaj na terenie Państwa Gminy. W momencie, gdybyśmy tego nie mieli, no po prostu nie 
moglibyśmy być tutaj tymi samochodami. Byłoby to niedobrze, gdyby mieszkańcy Gminy Ćmielów nie 
mogli, nie wiem, jeździć samochodami klimatyzowanymi, gdzie jest monitoring, gdzie są samochody 
przystosowane do osób niepełnosprawnych. To po prostu jest całkowicie inna jakość transportu niż 
to co dzisiaj mamy i ja mam nadzieję, że Państwo podejmiecie tą uchwałę jednomyślnie 
i że to naprawdę będzie przyszłością  dla Gminy Ćmielów. Oczywiście są jeszcze inne aspekty tutaj 
i Pan Prezydent powie więcej na temat tych możliwości, pozyskiwania dodatkowych środków z MOF-
u. Dziękuję bardzo. 
Głos zabrał Wiceprezydent Ostrowca Świętokrzyskiego Pan Dominik Smoliński - Pani Przewodnicząca 
Szanowni Państwo, Pani Burmistrz, w pierwszej kolejności dziękuję bardzo za zaproszenie na 
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dzisiejszą sesję i możliwość tutaj porozmawiania z Państwem na temat tak prawdę powiedziawszy 
dwóch uchwał. Pierwsza dotycząca porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec 
Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie transportu zbiorowego. Zaś druga kwestia to dołączenie 
się do Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast Północy. 
Proszę Państwa, ta pierwsza uchwała jakże ważna. My przyjmując strategię rozwoju gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2021 – 2030 za jeden z celów postawiliśmy sobie unowocześnienie i 
wzbogacenie funkcjonowania Miejskiego Zakładu Komunikacji w Ostrowcu Świętokrzyskim z jednej 
strony, a z drugiej strony stwierdziliśmy, że musimy zacząć działać również na gminach ościennych i 
rozpocząć rozmowę z włodarzami gmin ościennych tak, aby ta komunikacja, która cały czas staje się 
coraz bardziej nowoczesna, mogła również funkcjonować w gminach ościennych. Dlatego też te nasze 
inwestycje, które rozpoczęliśmy w zakresie budowy nowej bazy i wyprowadzenia bazy z centrum 
miasta w rejony Huty Celsa Ostrowiec, która obecnie jest w sferze budowy, z terminami zakończenia 
w przyszłym roku, jak również jesteśmy w przeddzień ogłoszenia kolejnych postępowań 
przetargowych na zakup nowoczesnych autobusów zarówno z silnikami euro sześć, hybrydowych, jak 
również elektrycznych, z których również Państwa mieszkańcy, mieszkańcy Gminy Ćmielów, Gminy 
Kunów będą mogli korzystać. Warunkiem niestety tutaj tym jednym, podstawowym jest to, aby 
zawrzeć porozumienia międzygminne gdyż tylko i wyłącznie takie porozumienia dają nam możliwość 
dotarcia do gmin ościennych w tym wypadku gminy Kunów, gminy Ćmielów właśnie z tym 
nowoczesnym, ekologicznym taborem. Te wszystkie wydatki, które ponosimy na realizację tych 
przedsięwzięć, które są realizowane w czterech oddzielnych etapach. To nie jest mała kwota, bo 
łącznie zamknie się to w granicach osiemdziesięciu, dziewięćdziesięciu milionów złotych. W tej chwili 
zakontraktowaliśmy usługi na poziomie około czterdziestu mln złotych. Oczekujemy na decyzję o 
dofinansowaniu z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zakupu 
kolejnych ośmiu autobusów elektrycznych wraz ze stacjami ładowania, które również na liniach 
funkcjonujących w gminach ościennych będą mogły być użytkowane. To oczywiście łączy się również 
z porozumieniem w zakresie utworzenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast Północy. 
Siedemnaście różnych gmin, to, co Pani Burmistrz powiedziała, a więc pewnego rodzaju forma tego 
porozumienia, więc ukazanie czterech miast rdzeniowych, bo to Ostrowiec Świętokrzyski, 
Starachowice, Skarżysko, Końskie oraz gmin z poszczególnych powiatów a w przypadku naszego 
powiatu co jest istotne biorą w tym porozumieniu udział wszystkie pięć gmin: Gmina Waśniów, 
Bałtów, Bodzechów, Kunów oraz Ćmielów pokazuje na terenie województwa, także na terenie Polski, 
jeden z najbardziej licznych MOF- ów, w którym występują całkowicie cztery odrębne miasta wraz z 
ich gminami ościennymi. Mamy tutaj szansę na pozyskanie bardzo, bardzo dużych środków 
związanych z mobilnością miejską, jak również związanych z turystyką, kulturą oraz bio 
różnorodnością i zielenią, ale tak jak Pani Burmistrz tutaj powiedziała, niezbędnym dokumentem, 
który musimy przygotować i to w miarę w krótkim czasie, jest przygotowanie Planu Działań 
Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Miast Północy, który pokaże nasze cele, które chcemy realizować 
w perspektywie unijnej 2021 – 2027. Urząd Marszałkowski postawił przed nami dosyć trudne zadanie 
dogrania wszystkich siedemnastu Gmin, wyznaczania lidera, który będzie przygotował 
sprawozdawczość, monitoring, będzie rozliczał się czy to z Komisją Europejską, czy Urzędem 
Marszałkowskim pod kątem wskaźników. Ale jesteśmy pewni, że te siedemnaście gmin jest w stanie 
wytworzyć takie projekty i zrealizować takie cele, i wskaźniki, które pozwolą na rozwój wszystkich 
siedemnastu gmin i stworzenie na przyszłość, czy to formie dotacji, czy to formy pożyczek, które 
umożliwią dalszy rozwój poza tym okresem programowania 2021 -2027. W tej chwili zawierano 
kolejne porozumienia. Kolejne Rady gminy podejmują uchwały w tych wszystkich siedemnastu 
gminach, a dotyczących zawarcia tego porozumienia międzygminnego. Na pewno nie będzie to nasze 
ostatnie porozumienia, które będziemy chcieli państwu przedstawić, gdyż realizacja każdego 
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projektu, który zapisano do Planu Działań lub do Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej, w 
zależności od tego, która z Gmin będzie chciała realizować, jakie projekty, będzie wymagało 
podejmowania kolejnych porozumień, wyboru lidera i zabezpieczenia środków finansowych na 
realizację inwestycji. A proszę pamiętać, że te środki finansowe, które my jesteśmy zobowiązani 
zabezpieczyć na te inwestycje to jest tylko piętnaście procent wartości całych nakładów 
inwestycyjnych. Tak więc budowa ścieżek rowerowych, o których Państwo na pewno na komisjach 
rozmawiali, które mają w planach, będzie jak najbardziej w ramach tych środków możliwa. 
Ale to nie tylko budowa ścieżek rowerowych, to również modernizacja przystanków, przebudowa 
zajezdni, budowa stacji do ładowania autobusów, jak również kwestie związane z funkcjonowaniem 
na Państwa terenie komunikacji zeroemisyjnej. Gdyż mam nadzieję, że jeszcze w maju ogłosimy 
kolejny przetarg, tak jak powiedziałem na zakup ośmiu autobusów elektrycznych, które będą mogły 
jeździć do dwustu, dwustu pięćdziesięciu kilometrów na jednym ładowaniu i też te autobusy z 
klimatyzacją, tak jak Pan Prezes powiedział, z monitoringiem, w pełni wyposażone wraz kartą miejską, 
dynamiczną informacją pasażerską, możliwością lokalizacji autobusu, aplikacji mobilnych, 
sprawdzenia dokładnego rozkładu jazdy na stronach internetowych, czy w aplikacjach mobilnych  
zaczną już jeździć w 2022 roku i te procedury przetargowe nie przesuną nam żadnych planów.  
Z całego serca zachęcam Państwa do zagłosowania na tak w przypadku tych trzech najbliższych 
uchwał, nad którymi Państwo będziecie głosować. 
Mam nadzieję, że ta nasza współpraca również zaowocuje w latach kolejnych i nie będzie to tylko 
współpraca jednoroczna, a potem Państwo przyznają, że warto było zawrzeć porozumienie z Gminą 
Ostrowiec Świętokrzyski, dzięki któremu będzie możliwość świadczenia usług przez Miejski Zakład 
Komunikacji na Państwa terenie i dla Państwa mieszkańców. Dziękuję bardzo. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jerzy Sykała -  Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 
Pani Burmistrz, Szanowni Panowie przedstawiciele Gminy Ostrowiec, sama idea powołania 
porozumienia, tak ogólnie, i współpracy z Gminą Ostrowiec jest bardzo słuszna, natomiast w samym 
transporcie, ponieważ ja jestem z tej strony północnej, za lasami tak zwanej, gdzie kiedyś Państwo 
świadczyliście usługi na linii 11 do Podgórza i do Rudy Kościelnej 26. Teraz nie mamy tego w ogóle. Ja 
do tej pory byłem przeciwny temu porozumieniu tylko dlatego, żeby właśnie zaakcentować, bo to 
troszeczkę dzieli mieszkańców naszej gminy. Dlaczego? Linia do Ćmielowa jest tak nazywana złotą 
kurą. Ona jest najlepsza. Dochodowa dla wszystkich przewoźników, którzy się tu pojawiają, jest 
wybór przewoźnika. Natomiast na tamtej stronie to wszystko kuleje i dlatego Państwo tu mówicie że 
słuszną rzeczą jest, że transport będzie ekologiczny. Bardzo dobrze, mówicie państwo, że w 
przyszłości seniorzy będą mieć ulgi tylko właśnie na tej linii. A co z pozostałymi? To troszkę dzieli. 
Dlatego po wczorajszych wyjaśnieniach przez Panią Burmistrz, na tyle Pani Burmistrz przekonała, że 
ze stanowiska przeciwko wtrzymałem się wczoraj i dzisiaj chyba zrobię to samo, ale wyłącznie 
dlatego, żeby Państwo, jak będzie patrzeć na tą listę głosowania, to, że jest tam jakiś głos, który nie 
był za, a dlaczego, żebyście Państwo pomyśleli i razem my przy współpracy, żeby również wejść na 
tamten teren. Bo przywołujecie Państwo jedną rzecz, Gmina Kunów, no nie wiem, ale jakieś 
osiemdziesiąt procent mieszkańców korzysta właśnie z waszych usług, tutaj nie ma tyle i właśnie w 
tym rzecz, że chcielibyśmy jako mieszkańcy, byśmy byli jednakowo traktowani i również w większym 
stopniu byście Państwo świadczyli usługi, i to tylko o to chodzi. Dziękuję bardzo. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jacek Bryła -  Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz,  
Panie Prezydencie, powtórzę to, co powiedziałem wczoraj, że tą pomoc dla Państwa traktujemy jako 
pewien rozwój i wspólne działania mające na celu poprawę bazy MZK i taką mam nadzieję, że 
wymiana taboru pozwoli kiedyś, bo każda firma się chce rozwijać, MZK też, że właśnie autobusy MZK 
pojadą przez Smyków Borownię czy Rudę, w związku z tym, że potanienie kosztów transportu 
spowoduje to, że firma chcąc się rozwijać wejdzie chyba na nowe trasy. Pan prezes powiedział, że 
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transport na chwilę obecną jest taki szczątkowy do gminy Ćmielów. I tu wspierając te  działania mam 
taką cichą nadzieję, że to po prostu w przyszłości się zmieni. Dziękuję. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek -  Pani Przewodnicząca, Szanowna 
Rado, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, chciałem tutaj zabrać może króciutko głos, jako klubu 
naszego Współpraca i Rozwój. Chciałem tu powiedzieć, że bardzo się cieszymy, że ten temat powrócił 
jeszcze raz, że Pani Burmistrz jeszcze raz podjęła temat uruchomienia tych przejazdów MZK. Chciałem 
podziękować tutaj bardzo serdecznie wszystkim radnym, którzy nie byli przekonani w tym temacie, 
bo jak wiadomo, już rozmowy wcześniej były, były zaproszone związki zawodowe, przedstawiciele 
MZK, ten temat już był poruszany i jak wiadomo to nasz jeden jedyny klub, który nie był przeciwny 
tej kwestii, żeby tutaj wprowadzić te przejazdy. Chcieliśmy, żeby rozmowy dalej trwały, chcieliśmy, 
żeby właśnie rozmawiać z mieszkańcami, żeby te linie gdzieś tam może jednak utworzyć. Także 
bardzo serdecznie jeszcze raz tutaj dziękuję wszystkim tym, którzy nie byli przekonani, a udało się 
przekonać, bo wiadomo, że jest to duży ukłon do mieszkańców naszej Gminy, nie tylko mieszkańców 
Ćmielowa, ale całej Gminy. Jak wiadomo, są uruchomione już przejazdy po terenach z tych czarnych 
plam i dodatkowo ta linia MZK na pewno pomoże tutaj  i ułatwi poruszanie się po terenach naszych 
sąsiednich miejscowości. Dziękuję. 
Głos zabrała Przewodnicząca NSZZ Solidarność ZP Ćmielów  Pani Zofia Syta - Pani Przewodnicząca, 
Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, ja chciałam oczywiście podziękować ze swojej strony w imieniu 
pracowników i zainteresowanych tą linią, że Państwo powrócili do tematu, żeście przychylili się za 
tym, żeby tę linię utrzymać i oczywiście rozwijać. Bardzo dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu dnia 27 kwietnia 2021 
roku Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dwunastoma głosami „za”, przy 
dwóch głosach „wstrzymuję się”. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec 
Świętokrzyski a Gminą Ćmielów w zakresie lokalnego transportu zbiorowego poprzez przyciśnięcie 
przycisku. Uchwała została podjęta – 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
Ad. 7. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski. 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 
Burmistrz, Panie Prezydencie, Szanowni Goście, tak króciutko nawiążę do tego tematu, bo 
praktycznie  ta uchwała o udzielenie pomocy finansowej w wysokości trzydziestu dziewięciu tysięcy 
złotych  jest konsekwencją tego porozumienia, tej uchwały, którą przed chwilą żeśmy przyjęli. 
Bardzo dobrze się złożyło, że  te kwoty są troszeczkę niższe niż poprzednio były deklarowane. 
Wiadoma rzecz, że obowiązują pewne takie rozwiązania rynkowe, bo tutaj były głosy dotyczące 
uruchamiania nowych linii. Sądzę, że Pan Prezes by się zgodził, chętnie bym przyjął taką sprawę, ale 
to porozumienie i ten punkt trochę inaczej by musiał wyglądać. Trochę większe kwoty, by musiały 
tam padać z naszej strony, żeby te linie były rentowne, ale może w przyszłości tak będzie, że tak się 
stanie. A jeśli chodzi o samą kwotę trzydzieści dziewięć tysięcy, ona została zabezpieczona w 
budżecie, w zmianach w budżecie, które będą przyjęte w  dalszej kolejności, w kolejnych punktach. 
Dziękuję. Jeżeli jakieś są pytanie ewentualnie to bardzo proszę. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały trzynastoma głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymuję się”. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały  w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski poprzez przyciśnięcie 
przycisku. Uchwała została podjęta – 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 8. Podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, Szanowni Państwo tak jak widzicie, niezwykle istotny punkt dzisiejszego procedowania na 
dzisiejszej sesji, bo to początek nowej możliwości pozyskiwania środków unijnych. Tak jak Pan 
Prezydent powiedział, największy obszar w Polsce siedemnastu gmin i miast, gdzie będziemy mogli 
wspólnie pisać te projekty. Bo jak to się mówi, duży może więcej. Dlatego cieszę się, że Gmina 
Ćmielów zważywszy na wczorajszą wolę Państwa radnych na Komisji taką wolę zawarcia takiegoż 
porozumienia posiada w celu opracowania wstępnych dokumentów, i jak uzyskałam informację od 
Pana Prezydenta opracowanie takich dokumentów strategicznych to czas, proszę Państwa rzędu 
dziesięciu do dwunastu miesięcy, więc nic nie dzieje się od razu. To po to, aby potem już tą strategię, 
wspólną politykę spójności i możliwości i pakiet korzyści opracować. W dniu dzisiejszym Szanowni 
Państwo, do zawarcia tegoż porozumienia międzygminnego istotnym elementem jest oczywiście ten 
udział procentowy Gminy Ćmielów w opracowaniu tychże dwóch strategicznych dokumentów, ale to 
naprawdę uważam, za bardzo sprawiedliwy podział, uzależniony od ilości mieszkańców wynoszący 
zaledwie 2,29 % a więc kwota rzędu 6 900 zł z tego co pamiętam, taka zostanie przekazana, jeśli 
państwa wola zostanie podtrzymana,  patrząc na wczorajsze posiedzenie Komisji. Wobec tego to są 
te koszty, które poniesie gmina, ale to są naprawdę dwa strategiczne dokumenty, których 
opracowanie wiąże się z ogromem czasu i ogromem tutaj wiedzy na ten temat w zakresie właśnie tej 
zrównoważonej mobilności miejskiej. I tutaj Szanowni Państwo bardzo bym prosiła, to również po 
przedłożeniu informacji przez Pana Prezydenta, o pozytywne zaopiniowanie, o pozytywne podjęcie 
tejże uchwały, bo to jest pakiet działań dla mnie do dalszych możliwości i dla tego właśnie 
porozumienia  międzygminnego, które wspólnie będziemy tutaj podpisywać uroczyście. Panie 
Prezydencie, z tego co mi wiadomo, aby Gmina Ćmielów również mogła  czerpać korzyści ze środków 
unijnych i przede wszystkim rozwijać się. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały trzynastoma głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymuję się”. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcia uchwały w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego poprzez przyciśnięcie przycisku. Uchwała została 
podjęta – 15 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Głos zabrał Prezydent Ostrowca Świętokrzysiego Dominik Smoliński, podziękował za podjęcie 
wszystkich trzech uchwał - Proszę mi wierzyć, naprawdę ta uchwała, mam nadzieję, że również w 
kolejnych latach pozwoli nie tylko nam jako gminie i miejskiej spółce rozwinąć skrzydła, ale także na 
pewno pozwoli tutaj mieszkańcom Państwa Gminy na bezproblemowe dotarcie, miejmy nadzieję, w 
obrębie już całego Powiatu Ostrowieckiego, nie tylko gminy Ostrowiec czy gminy Kunów, ale także i 
pozostałych gmin Powiatu Ostrowieckiego.  
I oczywiście kolejna uchwała w zakresie Porozumienia Międzygminnego i sfinansowania dwóch 
podstawowych dokumentów planu działań zintegrowanych inwestycji terytorialnych Miejskiego 
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Obszaru Funkcjonalnego Miast Północy i Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej Miast Północy. 
Co istotne musimy również o jednej rzeczy pamiętać w przypadku tego dokumentu i możliwości 
pozyskania środków czy to z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 
czy z Polski Wschodniej, bo taka możliwość również tutaj istnieje, zarówno działania Pani Burmistrz 
jak i działania pozostałych włodarzy gmin być może pozwolą również na utworzenie nowych linii, 
nowych rozwiązań komunikacyjnych z plusem dla mieszkańców Państwa Gminy, którzy będą mogli 
na tych liniach komunikacyjnych odwiedzać gminy ościenne, nawet oddalone o dziewięćdziesiąt czy 
sto kilometrów od Państwa i korzystać tam z różnych atrakcji turystycznych, które tam się znajdują. 
Co również umożliwi przyjazd nowych gości, nowych turystów do Państwa gminy i zwiedzanie 
Państwa atrakcji w ramach projektów, które wspólnie tutaj z Panią Burmistrz również będziemy 
wypracować w celach różnych strategicznych planów działań. Jeszcze raz dziękuję za pozytywne 
podjęcie uchwał. Dziękuję serdecznie. 
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Jeszcze nawiąże do tego, o czym przed chwilą 
mówiliśmy, co przyjęliśmy. Oczywiście również i tu zabezpieczone zostały środki. Nie jest to odrębna 
uchwała a Wieloletnia Prognoza Finansowa na ten i na przyszły rok i odpowiednie zapisy w budżecie 
na zadania wieloletnie. Tam zostały te środki zabezpieczone właśnie w takim procencie, w jakim 
partycypuje nasza Gmina w planie działań i w planie zrównoważonej mobilności miejskiej. Już nie 
będę może nawiązywał do tego, jest to łącznie kwota na te dwa lata trochę większa, jest to kwota 
około sześciu tysięcy dziewięćset siedemnaście złotych. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Wysoka 
Rado, Szanowni Państwo ja dość krótko, ale treściwie. Myślę, że tutaj przede wszystkim Państwu 
radnym, którzy pochylili się ponownie nad tym tematem, jakże istotnym, dlatego bardzo dziękuję za 
to głosowanie pozytywne. Chciałabym również prosić o przekazanie podziękowań dla Pana 
Prezydenta Jarosława Górczyńskiego, który jest inicjatorem tychże przedsięwzięć, jakże ważnych 
tutaj, z nakierowaniem na zawarcie tego porozumienia międzygminnego, że taka mała gmina jak 
Ćmielów może po prostu również partycypować o środki unijne, które jak wiemy, aby aplikować 
trzeba być dobrze przygotowanym i za to dziękujemy, bo jest to dzisiaj pakiet startowy do tego, 
żebyśmy mogli wszyscy razem, bo pełnimy tutaj funkcje nie tylko publiczne, ale społeczne, powiedzieć 
mieszkańcom, że ruszamy pełną parą, po to, by działo się więcej, działo się lepiej, by więcej środków 
unijnych trafiało właśnie do nas, do naszego obszaru, tego sobie życzymy. I, żeby mieszkańcom, 
przede wszystkim, naszej lokalnej społeczności w naszej małej ojczyźnie żyło się lepiej. Dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła przerwę. 
 
Po przerwie obrady zostały wznowione. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Michał Szczęsny - Mieliśmy tutaj gości, nie chciałem 
wprowadzać zamieszania. Stawiam wniosek, żeby wprowadzić punkt sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Czy do wniosków  sprawy różne, tak czy nowy 
punkt?  
Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Michał Szczęsny – Może być nowy. Nowy punkt sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek -  Na koniec sprawy różne tak? 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Do tej pory nie było punktu sprawy różne. 
Chciałbym wiedzieć dlaczego, bo może przepisy po prostu, tak nas obligują, że nie ma tych spraw 
różnych. Jak najbardziej nie jestem przeciwny, bo są sprawy różne na komisjach, tylko dlaczego do 
tej pory nie było? Zakładam, że jakiś przepis pewnie zabraniał tych spraw różnych. Więc proszę to 
skonsultować. Dziękuję. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Ja może zasięgnę opinii Pani Mecenas, czy przepisy 
nam zabraniają wprowadzić? Nie, nie zabraniają. Postawił wniosek radny, proszę radnych, proszę 
Pani Przewodnicząca. 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Zapytam, czy wniosek, który 
będziemy teraz głosować, będzie dotyczył tylko tej z sesji czy wszystkich? Rozumiem, że wszystkich 
sesji? 
Rady Miejskiej w Ćmielowie Michał Szczęsny – Tak, wszystkich.  
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Ja pamiętam kiedyś już te sprawy różne 
były i za naszej już kadencji zostały zdjęte, na podstawie jakiego przepisu proszę to powiedzieć, czy 
tamto było wbrew przepisom, czy to jest wbrew przepisom? Żeby to wszyscy wiedzieli, dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie radny Nowak zasięgnęłam opinii Pani Radcy 
Prawnej. Możemy wprowadzić, prawo nam nie zabrania, złożony został wniosek przez radnego. Po 
prostu go przegłosujemy. 
Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek -  Proszę Państwa, to ja się zastanowię, 
czy nie wprowadzić w takim razie punktu, nie dzisiaj, na najbliższej sesji. Po co my piszemy 
interpelacje jako radni, składajmy tak, jak było w zeszłej kadencji interpelacje na sesji. Dzisiaj jeszcze 
tego wniosku nie składam, ale przemyślę to i zaproponuję także, żeby interpelację były składane tak, 
jak było kiedyś przez radnych na sesji. Dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - jest ustawa o samorządzie. Proszę, może Pani 
Mecenas? 
Głos zabrał Radca Prawny - Szanowni Państwo zgodnie z prawem, zapytanie i interpelacje są składane 
na piśmie w związku z powyższym taka procedura jest przewidziana zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa. Zatem taka forma jak najbardziej natomiast wyłącznie pisemnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wniosek dotyczący 
wprowadzenia zmiany do porządku obrad poprzez dodanie punktu „Sprawy różne” poprzez 
przyciśnięcie przycisku. Wniosek został przyjęty – 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw, 1 głos „wstrzymuje 
się”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Wniosek został wprowadzony. 
Proponuję wprowadzić ten wniosek po punkcie wolne wnioski. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w miejscowości Czarna Glina, gm. Ćmielów, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 13 o pow. 0,7300 ha. 
 
Głos zabrał Pracownik Urzędu Dawid Gawłowski - Dzień dobry Szanowna Rado, Drodzy Goście. Otóż 
wpłynęły kolejne wnioski o sprzedaż nieruchomości położonej w Czarnej Glinie. Jest to działka 
ewidencyjna numer trzynaście. To też mnie obliguje po prostu do tego, aby zapytać się radnych o 
wyrażenie, w formie uchwały, wyrażenia zgody na sprzedaż tej nieruchomości zgodnie z procedurą, 
ponieważ jedynie uchwała radnych umożliwi rozpoczęcie procedury związanej z przetargiem. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady negatywnie zaopiniowały projekt uchwały 7 głosami „przeciw”, 5 głosów „za”, 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
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Ćmielów, położonej w miejscowości Czarna Glina, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 13 o pow. 0,7300 ha poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała nie została podjęta – 6 głosów „za”, 8 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuję się”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2721 o pow. 0,0998 ha. 
 
Głos zabrał Pracownik Urzędu Dawid Gawłowski – Drodzy Goście, mamy również wniosek od 
zainteresowanych osób o możliwość sprzedaży działki, która stanowi naszą własność. Jest to działka  
dwadzieścia siedem dwadzieścia jeden o powierzchni dziewięćset dziewięćdziesiąt osiem metrów 
kwadratowych. Położona jest ona przy ulicy Małachowskiej. Jest przeznaczona pod zabudowę 
jednorodzinną. Oczywiście w takich sprawach musi być wyrażona zgoda w postaci uchwały radnych i 
wtedy możemy przystępować do zorganizowania procedury przetargowej. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 13 „za” jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 2721 
o pow. 0,0998 ha poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w 
ewidencji gruntów jako działka nr 2722 o pow. 0,0995 ha. 
 
Głos zabrał Pracownik Urzędu Dawid Gawłowski – Tak, jak działka poprzednia ta działka o numerze 
dwadzieścia siedem dwadzieścia dwa o powierzchni dziewięćset dziewięćdziesiąt pięć metrów jest 
działką sąsiadującą. Podania osób zainteresowanych kupnem  powodują konieczność wystąpienia do 
Państwa o zapytanie o zgodę na sprzedaż tej nieruchomości.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 13 „za” jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Ćmielów, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 2722 
o pow. 0,0995 ha. poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 
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Głos zabrał Pracownik Urzędu Dawid Gawłowski – Otóż na potrzeby, w celu  poszerzenia drogi 
publicznej, konkretnie pod inwestycję mającą na celu zbudowanie zajezdni autobusowej, niezbędne 
jest nabycie nieruchomości od osoby fizycznej. 
Ta działka o numerze sto czterdzieści sześć przez dwanaście powierzchni dwieście pięćdziesiąt 
metrów położonej w Piaskach Brzóstowskich. Cena, którą uzgodniliśmy z właścicielem nieruchomości 
jest w mojej ocenie ceną rynkową, właściwą także proszę radnych o wyrażenie zgody na nabycie tej 
nieruchomości do zasobu Gminy Ćmielów. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 13 „za” jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały  w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów. 

Głos zabrał Pracownik Urzędu Dawid Gawłowski – Również mamy podanie od  zainteresowanych 
osób o możliwości odkupienia od gminy nieruchomości. Jest to działka osiemset czterdzieści jeden 
przez dwa, dziewięćset trzydzieści metrów kwadratowych z tym, że tutaj akurat jak analizowałem 
sprawę jest możliwość sprzedaży tej nieruchomości w drodze bezprzetargowej, ponieważ działka 
sama w sobie jest już zagospodarowana przez właścicieli nieruchomości sąsiedniej.  
Ustawa o gospodarce nieruchomościami umożliwia dokonanie takiej sprzedaży na powiększenie 
nieruchomości sąsiedniej a wniosek właśnie jest  tutaj w tej sprawie od właścicieli nieruchomości, z 
którą ta działka tak naprawdę jest w ogrodzeniu i tworzy całość gospodarczą. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 13 „za” jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Ćmielów, położonej w mieście Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku. 

Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie przywrócenia funkcji 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ćmielowie Radnym Piotrowi Małkowi i Jackowi Bryle. 

Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, piątego 
lutego wpłynęła do Urzędu Miasta i Gminy petycja w sprawie przywrócenia funkcji 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Ćmielowie Radnym Piotrem Małkowi i Jackowi Bryle, w 
imieniu mieszkańców Miasta i Gminy Ćmielów podpisana przez Pana Józefa Nowaka. Do petycji było 
załączone czterysta dziewięćdziesiąt dwa podpisy na listach. Proszę Państwa w Petycji powoływano 
się, że radni posiadają zasługi, że piastowali swoją funkcję nienagannie, natomiast no nie negując, 
jakby woli mieszkańców i woli Pana Radnego powołanie i odwoływanie radnych określone jest w art. 
19 ustawy o samorządzie gminnym, gdzie odwołanie  przewodniczącego i wiceprzewodniczących 
następuje na wniosek co najmniej jednej czwartej ustawowego składu Rady gminy w trybie 
określonym w ustępie pierwszym, który mówi, że powołuje się przewodniczących w obecności co 
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najmniej połowy ustawowego składu Rady w głosowaniu tajnym. Także na samej podstawie petycji, 
by przywrócić, jakby stanowiska wiceprzewodniczących oczywiście nie ma możliwości. Sama petycja 
była przedmiotem obrad Komisji, Skarg Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Petycja, która wpłynęła do Przewodniczącej Rady, 
została przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem przeanalizowania i opracowania 
stanowiska. Proszę Przewodniczącego Komisji Skarg, wniosków i Petycji Pana radnego Michała 
Szczęsnego o przedstawienie stanowiska Komisji. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Szczęsny - Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po zbadaniu i przeprowadzeniu analizy petycji na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2021 roku wnioskuje do Rady o uznanie petycji za bezzasadną. 

Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, mam takie główne 
pytanie, jaki był główny powód odwołania Pana radnego Małka i Pana radnego Bryły. Kto był 
inicjatorem? Przecież nikomu się nie mogło przyśnić, tylko jakaś propozycja była, od kogo to było? 
Jeżeli debatujemy to przy otwartej kurtynie nie powinno być tajemnic. Jakie mieli zarzuty? Dlaczego 
zostali odwołani? Nie było z nimi współpracy? No konkretnie chcemy wiedzieć, to jest pytanie. I dalej 
jeszcze tylko chcę, żeby mi Pani odpowiedziała mi na te pytania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie radny Nowak to było rozpatrywane w 
listopadzie 2020 roku. Były postawione uzasadnienia, było przegłosowane, przegłosowała to Rada, 
wniosek był złożony, przecież Pan dobrze wie, że wniosek wpłynął od radnych.  

Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - No pytam się od jakich radnych, pytanie, kto był 
inicjatorem? Ja się pytam jasno, jeden człowiek, Kowalski, Kwiatkowski, No ktoś musiał być 
inicjatorem, parę osób było. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  - Panie radny Nowak wniosek był złożony, wniosek 
był wyświetlany na sesji, jest protokół można sobie przeczytać. 

Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - No to dobrze, to ja powiem dalej, proszę mi udzielić głosu. 
Bardzo jest dla mnie dziwne, że to właśnie Pani była tą osobą, która złożyła wniosek o zmianę w 
statucie, aby można było powołać drugiego wiceprzewodniczącego. Jest to hipokryzja z Pani strony i 
tych radnych, to jest pani Wójtowicz,  Pana Bonarka i Pana Paszyńskiego. Jak nie wiecie co to jest 
hipokryzja, wg. słownika wyrazów obcych to jest obłuda i dwulicowość. Wykonujecie polecenia 
swoich mocodawców, jesteście wykorzystywani do walki politycznej. Grupa ludzi, która nie może 
pogodzić się z demokratycznymi wyborami w naszej gminie, próbuje w różny sposób zdestabilizować 
pracę rady miejskiej. Nie myślcie sobie, że mieszkańcy naszej gminy tego nie widzą. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  - Dziękujemy Panie radny Nowak. Dziękuję. Panie 
radny, Panie radny Nowak, nie udzielam, zabieram panu głos. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, to takie moje wystąpienie już ostatni raz, jeśli chodzi  o mają 
byłą funkcję. 

Przyjmuję do wiadomości moje odwołanie. Taka jest procedura, takie są możliwości Rady. Ubolewam 
tylko nad jednym - Panie Przewodniczący wsłuchałem się wyraźnie wczoraj w Pana  wypowiedź na 
Komisji. Słyszę, może Pani Przewodnicząca jeszcze doda, tu cały czas mówimy o mnie, o drugim 
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wiceprzewodniczącym przy tej petycji. Proszę Państwa, to nie o to chodzi. Każdy z nas mówi: 
wsłuchujemy się w głos mieszkańców, rozmawiamy z mieszkańcami przede wszystkim. Dlaczego to 
mówię? Przede wszystkim trzeba uszanować te osoby, które podpisały, a to była największa petycja, 
która do tej pory była i może będzie w historii, bo to prawie pięćset osób, a podejrzewam, że gdyby 
warunki pozwoliły, gdyby nie było pandemii, gdyby nie te warunki jesienno- zimowe, to tych 
podpisów, jestem przekonany byłoby tysiąc. Także wyręczam Pana Przewodniczącego, Panią 
Przewodniczącą. Proszę państwa, dziękuję wszystkim osobom, które były zaangażowane w te 
podpisy, zbieranie podpisów, osoby, które to podpisały.  

Proszę państwa funkcja nie jest ważna. Takie wsparcie dostałem po odwołaniu od mieszkańców, teraz 
mogę mówić przyjaciół. Pokazała mi, że najważniejsze jest to, co się robi. Obiecałem, że będę robił. 
Przepraszam za głos, ale to jest takie wzruszenie trochę, bo przypominam sobie te moje telefony, 
rozmowy, po tym odwołaniu z różnymi osobami, nie z Rady. Z każdego prawie miejsca, które radni 
reprezentują i za to serdecznie dziękuję, że Państwo chcieli wyjść z domu, podpisać i po prostu 
powiedzieć swój głos. I tu powinniśmy się zastanowić właśnie nad tym, że ten głos jest ważny, że 
mimo że to jest decyzja Rady, ale we wszystkim. Nie tak dawno mieliśmy petycję z Rudy. Proszę 
Państwa, nigdy bym nie zlekceważył podpisów- tam dwustu osób wtedy. Z szacunkiem trzeba się 
odnosić do tych ludzi, którzy podpisali. Nieważne, czy to są z mojego okręgu, czy z innych. To są nasi 
mieszkańcy i rozumiem  tutaj, to jeszcze raz powtórzę, procedury są takie, polityka, ale uszanować 
trzeba. I na koniec powiem w tym punkcie, a jeszcze o wiceprzewodniczącym to dodam w następnym 
punkcie, bo moja praca polegała na tym, że  przychodzą dokumenty, czasami z opóźnieniem i tu 
przedstawię jeszcze jeden dokument, którym się zajmowałem, sprawą. Po prostu powiem na koniec, 
proszę Państwa, przykro mi to powiedzieć: w listopadzie 27go skończyła się samorządność w tej 
gminie, a zaczęła się polityka. Oby wyborcy to zobaczyli, dostrzegli i kiedyś to zmienili. Dziękuję. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jacek Bryła - Podobnie jak kolega Małek, chciałbym 
podziękować przede wszystkim mieszkańcom, że oddali głosy w sprawie mojej osoby. Jak nie będę 
mówił o sobie, ale o koledze Małku. Podejmował działania na zewnątrz, szereg działań i nie zasłaniał 
się Pani Przewodnicząca, że nie ma tego w zakresie swoich obowiązków. Tylko takie działania na 
zewnątrz służące gminie były jego udziałem.  

Odwoływanie nas podając te same argumenty w sumie przy nas dwóch było działaniem, tak jak 
powiedział kolega, czysto politycznym. Wkroczyła polityka w listopadzie na tą salę. I efekty tego tych 
działań mamy do tej pory.  Komisje są sztucznie przeciągane, często podejmujemy działania na 
zasadzie nie, bo nie. Chociażby w przypadku Czarnej Gliny, gdzie wczoraj padło posądzenie o jakieś 
robienie prezentów przy chęci sprzedaży w jawnym przetargu działki, gdzie każdy może uczestniczyć. 
Żadne argumenty nie trafiały. Ani ze strony pana Dawida, ani ze strony Pana Radcy Prawnego, że z 
punktu widzenia prawnego jest wszystko w porządku. Nie bo nie.  

Ja zastanawiam się, po co powstała opozycja, czy żeby blokować działania Pani Burmistrz, czy żeby 
blokować działania gminy, bo sprzedaż działki... 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  - Panie radny trzeba było to mówić przy punkcie, 
przy uchwale o przetargu, teraz mamy inny punkt- petycja o przywrócenie. 

Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jacek Bryła - Przepraszam Pani Przewodnicząca, to jest ważna 
sprawa, nietuzinkowa i myślę, że,  to ja może wrócę do wypowiedzi w sprawach różnych. Dziękuję, 
skoro nie mogę teraz. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  - Na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 kwietnia 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o uznaniu skargi o przywrócenie funkcji 
przewodniczących za skargę bezzasadną. 

Głos zabrała radca Prawny - Przepraszam, w związku z tym, że osoby których dotyczy uchwała nie 
powinny brać udziału w głosowaniu,  to prośba jest taka, żeby osoby odłożyły urządzenia do 
głosowania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie przywrócenia funkcji Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 
w Ćmielowie Radnym Piotrowi Małkowi i Jackowi Bryle poprzez przyciśnięcie przycisku. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek  - Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem 
uchwały o uznaniu skargi na przywrócenie funkcji wiceprzewodniczących Rady Miejskiej Ćmielowie 
Piotrowi Małkowi Jackowi Bryle za skargę, za petycję  bezzasadną? 

Uchwała została podjęta – 9 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymuję się”.  
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o opinię ws. Przeprowadzenia 
Referendum Ludowego. 
Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado jest to 
kolejna petycja do Rady od pani Teresy Garland, Rządu Tymczasowego Polski, tak się tak się ta grupa 
nazywa. 
Petycja dotyczy  opinii ws. Przeprowadzenia Referendum Ludowego. Co prawda nasze prawo w tym 
momencie nie przewiduje czegoś takiego jak referendum ludowe. Art. 125 konstytucji mówi o 
referendum ogólnokrajowym, które zarządza Sejm, a zatwierdza Senat. Referendum miałoby 
dotyczyć tego, że w mniemaniu Państwa autorów petycji nasze wybory, do Sejmu w szczególności, 
nie są wyborami bezpośrednimi. Petycja była też przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i 
petycji. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Petycja, która wpłynęła do Przewodniczącej Rady, 
została przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem przeanalizowania i opracowania 
stanowiska. Proszę Przewodniczącego Komisji Skarg, wniosków i Petycji Pana radnego Michała 
Szczęsnego o przedstawienie stanowiska Komisji. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Szczęsny - Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po zbadaniu i przeprowadzeniu analizy petycji na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2021 roku wnioskuje do Rady o uznanie petycji za bezzasadną. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały uznającej skargę za bezzasadną. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie rozpatrzenia petycji o opinię ws. Przeprowadzenia Referendum Ludowego poprzez 
przyciśnięcie przycisku. 

Uchwała została podjęta – 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuję się”. 
Chwilowo nieobecni radni Halina Wójtowicz oraz Piotr Małek. 
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/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 16 . Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia działań przez 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie w odniesieniu do Starostwa Powiatowego w 
Ostrowcu Św. nakierowanych na realizację zadania remont starodroża drogi wojewódzkiej nr 755 
bez konieczności angażowania środków finansowych z budżetu Gminy Ćmielów. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - informuję, że petycję przekazano Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia analizy i wypracowania stanowiska. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pana radnego Michała Szczęsnego o 
przedstawienie stanowiska Komisji. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Szczęsny - Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po zbadaniu i przeprowadzeniu analizy petycji na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2021 roku wnioskuje do Rady o uznanie petycji za bezzasadną. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o uznaniu petycji za bezzasadną. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek nie udzieliła głosu radnemu Rady Miejskiej w 
Ćmielowie – Józefowi Nowakowi 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia działań przez Przewodnicząca Rady Miejskiej w 
Ćmielowie w odniesieniu do Starostwa Powiatowego w Ostrowcu Św. nakierowanych na realizację 
zadania remont starodroża drogi wojewódzkiej nr 755 bez konieczności angażowania środków 
finansowych z budżetu Gminy Ćmielów poprzez przyciśnięcie przycisku. 
 
Uchwała została podjęta – 10 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 radny nieobecny (Piotr Małek), 1 
radny nie wziął udziału w głosowaniu (Józef Nowak). 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 17.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowego Rady 
Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 
 
Głos zabrał Sekretarz Miasta i Gminy Tomasz Neyman – Proszę Państwa, to kolejna petycja  Komitetu 
Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego, bo jest 
reprezentowany również przez panią Teresę Garland. 
No tym razem państwo chcą, żeby w sytuacji przewidywanej przez nich, bo boją się o to, że nasz rząd 
czy prezydent  mogą przestać działać, żeby w takiej sytuacji upoważnić ich do reprezentowania 
narodu jako  Rząd Tymczasowy Rady Stanu Narodu Polskiego. Oczywiście to proszę Państwa, nie leży 
w Państwa kompetencjach, ale stawało na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - informuję, że petycję przekazano Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia analizy i wypracowania stanowiska. Proszę 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pana radnego Michała Szczęsnego o 
przedstawienie stanowiska Komisji. 
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Szczęsny - Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji po zbadaniu i przeprowadzeniu analizy petycji na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia 
2021 roku wnioskuje do Rady o uznanie petycji za bezzasadną. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o uznaniu skargi za 
bezzasadną. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie rozpatrzenia petycji o poparcie Rządu Tymczasowego Rady Stanu Narodu Polskiego 
Społecznego Komitetu Konstytucyjnego poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 18 . Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021 rok. 
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, Szanowni Goście, tak szybciutko chciałbym zwrócić uwagę na te kluczowe zmiany w 
uchwale budżetowej, w budżecie. Chodziło o zabezpieczenie środków na dwa lata na takie ważne 
zadania, które zostały wprowadzone wcześniej, mianowicie zabezpieczenie środków w kwocie 
trzydzieści dziewięć tysięcy na porozumienie międzygminne dotyczące transportu zbiorowego oraz 
zabezpieczenie środków na  wykonanie tych dokumentacji, które są związane z tym drugim 
porozumieniem dotyczącym mobilności. Chodzi tu o Plan Działań i Plan Zrównoważonej Mobilności 
Miejskiej. Łącznie wartość tych dokumentów na dwa lata dla wszystkich gmin, siedemnastu gmin, 
które uczestniczą w tym porozumieniu, wynosi trzysta jeden tysięcy trzysta pięćdziesiąt złotych. 
Na naszą gminę przypada to na dwa lata sześć tysięcy dziewięćset siedemnaście złotych. Jeśli chodzi 
właśnie o tę uchwałę na ten rok, to  ta kwota została wprowadzona w wysokości dwa tysiące 
siedemset sześćdziesiąt osiem złotych i to znalazło odzwierciadlenie w tych trzech załącznikach. W 
załączniku dotyczącym przedsięwzięć wieloletnich wpisano te dwa nowe dokumenty, bo akurat to są 
takie dokumenty niezależne, które być może będą robione przez niezależnych wykonawców. Jeden 
to tysiąc trzysta pięćdziesiąt sześć złotych, tysiąc czterysta dwanaście drugi z dokumentów, a to jest 
ta część, która przypada na naszą gminę. Być może, jak to zapowiedziano w piśmie, w którym, właśnie 
oszacowano  ten dokument, być może po jakiejś tam procedurze przetargowej może wrócimy, czy na 
plus czy na minus do tej dokumentacji. Jeśli chodzi o te trzydzieści dziewięć tysięcy, ta kwota znalazła 
się w 2 dokumentach, jeden to porozumienia z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, czyli  
jest to załącznik nr cztery do naszej uchwały i załącznik nr pięć do naszej uchwały, też ta kwota 
trzydzieści dziewięć tysięcy się znalazła. Chodzi o zabezpieczenie już takie budżetowych środków, 
które pozwolą nam zrealizować to zawarte przez Wysoką Radę porozumienie. Jeżeli były jeszcze 
jakieś dodatkowe pytania, to bardzo proszę. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej oraz budżecie na 2021 rok poprzez przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w 
Ćmielowie z dnia 28 stycznia 2021 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy na lata 2021 – 2030. 
 
Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Również w pigułce przedstawię też główne 
zmiany, jeśli chodzi o stronę dochodów i wydatków budżetu, to one zostały zmienione pod kątem 
wydatków i dochodów bieżących o tą samą kwotę, czyli nie nastąpiła zmiana wyniku budżetu, czyli 
nie przybyło nam przychodów nowych czy rozchodów. Te kluczowe wartość, jeśli chodzi o budżet, 
nie uległy zmianie, ale też jeśli chodzi o ten załącznik dotyczący wykazu wieloletnich przedsięwzięć, 
to tak jak w wyjaśnieniu zostało zapisane zostały wprowadzone te dwa zadania, Plan Działań MOF 
Miast Północy i Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej. I On został rozpisany zgodnie zresztą z 
tymi informacjami, które przekazały nam inne gminy. Zostało rozpisane na wszystkie te siedemnaście 
samorządów, łącznie ta kwota na ten pierwszy dokument wynosi trzy tysiące trzysta osiemdziesiąt 
dziewięć złotych na drugi trzy tysiące pięćset trzydzieści i ona jest rozbita na dwa lata w tym 
załączniku dotyczącym przedsięwzięć. Poza tym, poza tą zmianą, o której teraz powiedziałem, innych 
zmian nie było i też jeżeli były jeszcze jakieś dodatkowe pytania, to bardzo proszę. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Na wspólnym posiedzeniu 27 kwietnia 2021 roku 
Komisje Stałe Rady jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie podjęcie uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/235/2021 Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 28 stycznia 2021 roku 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy na lata 2021 – 2030 poprzez 
przyciśnięcie przycisku. 
Uchwała została podjęta – jednogłośnie 15 głosów „za”. 
/Protokół z głosowania – załącznik/ 
 
Ad. 20. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - złożone interpelacji w okresie od 24.02.2021r. do  
27.04.2021r. 
Do Burmistrza Ćmielowa za pośrednictwem Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie od 
24.02.2021r. do dnia 27.04.2021r. wpłynęło  11 interpelacji radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. 
Interpelacje złożyli radni:  
1/radny  Piotr Paszyński złożył 2 interpelacje, na które zastała udzielona odpowiedź. 
2/ radny Andrzej Bonarek złożył 7 interpelacji, na które została udzielona odpowiedź. 
3/ radna  Katarzyna Nikodem złożyła 1 interpelację, na którą została udzielona odpowiedź 
4/ radny  Jerzy Sykała złożył 1 interpelację, termin odpowiedzi do 5.05.2021r. 
Treści interpelacji i udzielonych odpowiedzi zostały umieszczone na stronie BIP Urzędu 
 
Ad. 21. Wolne wnioski. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 
Wysoka Rado, Szanowni Goście, pewnie mi umknął ten punkt, w którym było o petycji klubu radnych 
„Radni dla ludzi”. I tak chciałbym nawiązać do  tamtego punktu, gdyż w moim pierwszym wystąpieniu 
powiedziałem, że się odniosę do tego,  jeśli mi Pani Przewodnicząca oczywiście pozwoli.  
Pani Przewodnicząca była ta petycja, kiedy mnie nie było? Pani odpowiadała na nią tak? 
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Chodziło o interwencję w Starostwie Powiatowym, czy jeszcze nie? 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Tak. 
 
Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Proszę Państwa, Szanowna Pani Przewodnicząca 
jaką ważną funkcję Pani sprawuje to każdy z nas wie. Będąc Przewodniczącą Rady lub 
Wiceprzewodniczącą, nie tylko my powinniśmy zabiegać o różne sprawy w różnych instytucjach, ale 
jest to naszym obowiązkiem.  
Jako wiceprzewodniczący spotykałem się z różnymi osobami w różnych instytucjach, było to 
naprawdę łatwiej, jeśli  reprezentowałem Radę i Gminę jako Wiceprzewodniczący.  
Ja słyszałem tę Pani odpowiedź na wczorajszej Komisji, ale zachęcam Panią, że jednak tutaj co Pan 
radny Sykała później mówił na Komisji, zachęcam Panią do podjęcia takich działań, bo naprawdę to 
może...  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Wniosek. 
Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Wnoszę właśnie, żeby Pani podejmowała takie 
inicjatywy.  
I dodam tylko tyle, tak na koniec, że przyszło pismo z Warszawy z PFRON-u. Jako wiceprzewodniczący 
składałem w listopadzie pismo na temat wyrównywania różnic między regionami celem udogodnień 
w naszej gminie dla osób niepełnosprawnych.  
Mam tutaj takie pomysły innowacyjne, o których rozmawiałem z Panią Burmistrz do wprowadzenia 
w naszej gminie. Ale oczywiście dbając o finanse trzeba szukać środków zewnętrznych. Urząd podjął 
takie starania w PCPR. One były negatywne, nieścisłe, więc skontaktowałem się z PFRON-em w 
Kielcach, w którym mnie odesłał do Warszawy. Dostałem to pismo, złożyłem to do gminy. Jest to 
możliwość pozyskiwania różnych środków i naprawdę na fajne rzeczy. 
 
Na tym przykładzie chciałbym Panią zachęcić, tak jak Panią nową Wiceprzewodniczącą, do podjęcia 
takich działań, gdyż  to jest dla dobra naszego ogółu i bardzo o to proszę i zachęcam, dziękuję. 
 
Ad. 22 . Sprawy różne. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jerzy Sykała - Ja tak może szybciutko, ponieważ już 
czas, żebym wyszedł na pogrzeb, tak jak zwolniłem się u Pani Przewodniczącej, ale małe 
sprostowanie, ponieważ, ja rozumiem, że jest trochę nerwowości, ale Pan Radny Małek przywołał 
dwie petycje, jedną ta, która była składana od mieszkańców, ale w sprawie kopalni, ona dotyczyła 
mieszkańców, a nie radnych. Tutaj no tak jak słyszeliśmy, radni decydują w sprawie powołania, 
odwołania, powoływania przewodniczących, wiceprzewodniczących. Natomiast w tamtej sytuacji to 
radni tak zadecydowali, że nie ma nic w prawie. Uchwała, która w tej chwili, osiemnaście lat temu 
była podjęta, ona obowiązuje, ale jest wadliwa i nic w sprawie mieszkańców, ochrony ich zdrowia, 
życia i nie ma nic ujętego. To jest oczywiście, gdy będzie wydawane pozwolenie o tym zdecyduje sąd. 
Ale przynajmniej wiem, że na dzień dzisiejszy ta uchwała nie miałaby miejsca, bo potrzebne są 
doprecyzowania, potrzebne są dodatkowe badania i to musi być, ale to w odpowiednim czasie. 
Także, to co Pan przywołał nie ma miejsca i uzasadnienia i powiem tak, tutaj poczułem się dotknięty, 
ponieważ politykę jak się samemu uprawia wszystko jest w porządku, ale inni jak mają inne zdanie, 
to jest uprawianie polityki. Nie chcę przywoływać i złej atmosfery tutaj wprowadzać, bo mam 
zapisane, gdzie w internecie, Państwo może wszyscy to czytali, gdzie ktoś wpisuje, nie pod fałszywym 
nazwiskiem, pod ważnym, pod swoim nazwiskiem czytelnie. W tej kwestii odwołania 
wiceprzewodniczących jest bardzo druzgocąca opinia to znaczy nie o Pana, ale dlaczego tak bardzo 
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chcą z powrotem być. Nie będę tego czytał, żeby, jak mówię, to tylko wskazuje, że mieszkańcy sami 
o tym piszą, że władza jest najważniejsza, inne rzeczy i tak dalej, już nie mówię o pieniążkach, no 
i ja tylko skąd  tak chcę powiedzieć, nie podnoszę tego. Natomiast uważam, że podjąłem słuszną 
decyzję. Panowie troszeczkę się rozbiegli, to było już mówione i nie raz, i przywracane na innych, przy 
okazji spotkaniach. Tylko jak się nie chce słuchać Panie Radny Nowak, no to się tego nie wie. I 
chciałbym przy okazji przeprosić mieszkańców gminy, którzy nie wiem, czy nie zostali wprowadzeni 
w błąd, że po prostu myślę, że mają szansę wypowiedzenia się i jakby to miało zmienić sytuację. 
Nie wiem, czy wiedzieli, że to leży wyłącznie w kompetencji samych radnych. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek - Szanowni Państwo, czy mnie chodzi o 
przywrócenie na funkcję wiceprzewodniczącego? Nigdy bym na to się nie zgodził. Wszyscy z kim 
rozmawiałem, każdy o tym wie. Proszę Państwa z jednym tylko, z czym się nie zgadzam. 
Może jeszcze za chwilę. Zgadzam się z odwołaniem, jest takie prawo i ja muszę to uszanować, wola 
większości, i szanuję. 
Ale proszę Państwa, daliście zarzuty, z którymi nigdy, nigdy, wierzcie mi, nigdy się nie zgodzę, bo te 
zarzuty są kłamliwe, wręcz dla mnie szkodliwe. Jestem człowiekiem bardzo honorowym, uczciwym i 
nie pozwolę, przynajmniej sam dla siebie, żebym takie zarzuty mógł mieć. Mogliście po prostu 
powiedzieć, takie są realia jest wola Rady, ja to akceptuję, ale nie akceptuję nigdy tych zarzutów. 
Jeśli chodzi o petycje Panie Jurku, każda petycja to jest jakaś wola, jakiś głos ludności. Tak samo jak 
petycja w sprawie kopalni. To nie jest tak. Ja nie powiedziałem nigdy, że: a po co mi te głosy, po co 
mi ta pozycja, ja mam o tym decydować, a nie wsłuchiwać się. 
Nie. Ja się będę wsłuchiwał w każdą petycję, wszystkich mieszkańców. Dziękuję. 
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej w Ćmielowie Ewelina Otolińska - Pani Burmistrz, Wysoka Rado, ja 
w takiej trochę przyjemniejszej sprawie chciałabym zabrać głos. Piątego maja obchodzimy Dzień 
Godności Osób Niepełnosprawnych i Niepełnosprawnych Umysłowo i chciałabym kolegów radnych i 
Panią Burmistrz poprosić, żebyśmy  solidaryzując się z niepełnosprawnymi, spotkali się na rynku. 
Ja wspólnie z moimi dziećmi przygotuję takie kotyliony i żeby po prostu się przejść i rozdać 
mieszkańcom i w ten sposób zachowując oczywiście odpowiedni dystans uczcić ten dzień.   
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Pani Ewelino, kiedy i o której godzinie?  
 
Radna Rady Miejskiej w Ćmielowie Ewelina Otolińska – Piątego maja. Myślę, że godzinę to już 
ustalimy wspólnie tutaj z Panią Burmistrz. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Ale radni by chcieli może w południowych.  
 
Radna Rady Miejskiej w Ćmielowie Ewelina Otolińska – Myślę, że w popołudniowych, żeby mogły też 
udział wziąć dzieci. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Pani Przewodnicząca ja już miałem 
Panią prosić wcześniej, żeby wprowadzić taki dobry zwyczaj, przerywa się wtenczas, głos odbiera, 
jak ktoś ubliża, ale nawet, gdy mówi nieprawdę, to na koniec Pani powinna odpowiedzieć, że tu się 
mówi nieprawdę. I teraz się odniosę do tego, co miałem zająć.  
Bo Pani Przewodnicząca, z tego co wiem, to Pani bywa na radach, na obradach Rady powiatu tak?  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Nie panie Nowak, ze względu na epidemię.  
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Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Ale wcześniej pani bywała?  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dosłownie na dwóch albo na trzech sesjach. 
 
Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Jak Pani była to Pani mogła zabrać głos w imieniu 
Gminy, żeby coś załatwić? 
Ja się tylko pytam, to nie jest zarzut. Czy Pani mogła, czy Pani miała pozwolenie przykładowo? 
Dlatego, że ja się odniosę dalej, że ja nie byłem nawet radnym, a jeździłem tam.  Jak tak to ja przejdę 
dalej. Niech mi Pani tylko nie odbiera, ja tu nic nie będę jakieś szkodliwe, a jak się Pani poczuje 
urażona to mi Pani na koniec powie, że ja mówię źle, że mówię głupoty.  
Na Komisji skarg i wniosków Pani stwierdziła, że to nie jest Pani kompetencja. Przyjąłem. Dobrze.  
Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, doskonale znacie sprawę skarpy opatowskiej. 
Ja byłem wolnym strzelcem, jak to się mówi, nie byłem radnym i wie Pani, co ja robiłem? Żaden radny, 
nikt się za to nie wziął z piętnastu radnych. Ja chodziłem na sesję Rady Miejskiej. Jeździłem na sesje 
Rady Powiatu i tam zabierałem głos, żeby się przebić poprosiłem Przewodniczącego, najpierw przed 
sesją, a potem na sesji, żeby udzielił mi głosu. 
Proszę Panią nie miałem kosztów przejazdu, nie miałem diety i to udało się załatwić. Udało się 
załatwić.  
Druga sprawa, też nie byłem jeszcze radnym. Sprawa internatu, który trzeba było rozebrać, 
zamurowani byli ludzie tam, gdzie mieszkali nie mogli chodzić. Proszę Panią, nie miałam żadnych 
kompetencji. 
Udało się. Nie miałem żadnych kompetencji, żeby zlikwidować śmietnisko za mną. Pani Burmistrz 
była, wcześniej widziała, co tam się robi. W ciągu kilku lat proszę Panią odwodniona droga, 
odwodnione działki. Proszę Panią drogę, jak możemy tak reperujemy i posadzone jest sto 
dwadzieścia, sto pięćdziesiąt drzew proszę Panią, które nikt mi nie dał, sam musiałem zdobyć, bez 
żadnych kompetencji.  
I na koniec proszę Panią stwierdzam, ja nie jestem zdziwiony proszę Panią Pani podejściem, bo Pani 
przyszła tylko do Rady po pieniądze. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu radnemu Nowakowi. Mija 
trzeci rok kadencji, do tej pory nie wzięłam złotówki na dietę. Nie dla pieniędzy, dla ludzi. A co do 
inicjatywy, tak się wrócę, z Panią Burmistrz byśmy umówione do Pani Starosty na spotkanie, na 
rozmowy w sprawie dróg, Pani Burmistrz, tylko wypadło Pani spotkanie w Kunowie. Jakieś było 
porozumienie podpisywane wtedy ja podjechałam pod starostwo, Pani właśnie pod telefonem, że 
nie może uczestniczyć w tym dniu. Tak było, w Kunowie było jakieś spotkanie? Po prostu inicjatywa 
była. Też Panie Szanowny Radny Pani obecna tu Syta może potwierdzić, nie chwaląc się nie, lansując 
się, też byłam na rozmowie z zarządem MKS-u w Ostrowcu i może dzięki temu, zaprosiłam Panią 
Nikodem, Wiceprzewodniczącą też była, siedzi Pani Zofia Syta, może to potwierdzić. Też miałam 
wtedy harmonogram, miałam wizytę u lekarza w Kielcach, wszyscy widzieli, dojechałam na styk. 
Rozmawialiśmy i może dzięki temu dzisiaj właśnie jest to porozumienie podpisane. Nie to, że ja nie 
robię, że nie inicjuję, też, tylko właśnie ja się nie chwalę, po prostu róbmy nie chwalmy się, ludzie to 
ocenią. Pani Zofia, podejrzewam, że potwierdzi to, było takie spotkanie. Prosiłam, był Pan Prezydent 
Ostrowca, przyjechał na spotkanie. Nie to, że się nie mówi, nie to, że się nie robi, tylko się nie lansuje 
Panie radny Nowak, dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek -  Jeśli można, chciałem właśnie 
jeszcze raz powrócić do tematu przywrócenia, zawarcia porozumienia między gminą Ostrowiec w 
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zakresie lokalnego transportu zbiorowego. Nie chciałam tego wcześniej poruszać, bo wiadomo, 
mieliśmy tutaj Pana Prezydenta, osoby, no i żeby po prostu nie robić złej atmosfery. Chciałem tutaj 
jeszcze raz do tego tematu wrócić i tak jakby zapytać się, tych radnych, którzy byli przeciwni. A jak 
pamiętamy na tym pierwszym spotkaniu większość radnych  była przeciwna, między innymi też,  Klub 
Pani Joanny Suska „Radni dla ludzi”. Też opowiadali się za tym, że to są koszta, że nasza gmina tego 
nie udźwignie. Co zmieniło się w tym czasie? Dlaczego dzisiaj tak szeroko z poklaskiem mówią o tym, 
jakie to dobro jest teraz dla naszej gminy, dla naszych mieszkańców? Chciałbym, żeby po prostu ta 
informacja poszła. Jeszcze raz powiem, że jako jedyny, nasz Klub „Współpraca i rozwój” nie był 
przeciwny. Wstrzymaliśmy się wtedy od podejmowania decyzji ze względu na to, że chcieliśmy czynić 
dalsze czynności, rozmowy w tym kierunku, bo uważaliśmy, że raczej to będzie dobre, dobry pomysł, 
żeby to dalej tutaj w naszej gminie działało. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Paszyński -  Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 
Wysoka Rado, również w tym punkcie chodzi o przystąpienie do porozumienia międzygminnego w 
zakresie transportu zbiorowego. Pani dzisiaj nam ładnie mówiła tyle, że dzisiejsze wystąpienie 
strasznie się różniło od tego, które tutaj znalazłem w jednym portalu internetowym i po prostu jest 
całkiem co innego napisane w tym portalu. Ja sobie tutaj pozwolę zacytować, bo sobie 
wydrukowałem. Tak fragmentami, może: Na mocy tego porozumienia jako gmina mieliśmy 
wykonywać, dopłacać kwoty pięćdziesiąt tysięcy złotych rocznie na przejazd komunikacji zbiorowej. 
Mówiono o kursach, które dotyczą godzin dowozu pracowników do Zakładów Porcelany około 
godziny szóstej czternastej i dwudziestej drugiej. Argumentując zalety zawierania takiego 
porozumienia oferowano nam wszelkie ulgi dla osób powyżej siedemdziesiątego piątego roku życia. 
Jednak ciężko znaleźć seniora, który w takich godzinach jeździłby jak takimi liniami. Mieszkańcy nie 
skorzystaliby zatem z proponowanych ulg tłumaczy Burmistrz Ćmielowa. 
Podkreśla, że pięćdziesiąt tysięcy złotych to dla budżetu Gminy Ćmielów spory wydatek, jeśli 
pozostaną w budżecie, można je wykorzystać na wkład własny do zadań, czyli na realizację potrzeb, 
których w Gminie Ćmielów nie brakuje, jak chociażby zapewnienie wkładu własnego na samochód 
ratowniczo gaśniczy dla OSP w Ćmielowie, wkład własny do inwestycji w ramach funduszu dróg 
samorządowych czy doświetlenie gminy. Musimy bowiem zabezpieczyć takie ewentualne wydatki w 
budżecie, więc Państwo radni jako organ doradczy dla burmistrza na posiedzeniu Komisji 
wypowiedzieli swoje zdanie poprzez kluby. Dziesięciu z piętnastu radnych sprzeciwiło się wówczas 
temu pomysłowi, zwracając uwagę na aspekt finansowy tłumaczy Pani Burmistrz. Warty podkreślenia 
jest fakt, że autobusy MZK, do których kursu dopłacać, miałoby Gmina Ćmielów zanim dotrą do 
Ćmielowa mijają także Gminę Bodzechów. Czy podatnicy Gminy Ćmielów mieli zatem dopłacać do 
mieszkań, do mieszkańców sąsiedniej gminy. Burmistrz podkreśla, że gmina wysłała pisma do 
Zakładów Porcelany Ćmielów z prośbą o informację, ile osób korzysta z transportu do Ostrowca 
Świętokrzyskiego. Otrzymaliśmy odpowiedź, że jest to osiemnastu pracowników, głównie 
mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego. Co ważne na terenie gminy mamy też innego przewoźnika, 
który oferuje usługi transportu zbiorowego. Na jakie koszty narazilibyśmy gminę, gdyby ten 
przewoźnik powiedział, skoro dajecie MZK, to dajcie i mnie taką dopłatę. 
To ważne, ten drugi przewoźnik się o żadną pomoc finansową do nas nie zwracał. Wobec tego 
zaburzylibyśmy rynek gospodarki transportu zbiorowego, wprowadzając nierówne traktowanie. 
No jeszcze jest tam parę takich, ale już nie będę cytował, tylko mam takie pytanie, bo 
coś się stało. Ja wiem, że kobieta zmienną jest i Pani Burmistrz zmieniła zdanie i się bardzo z tego 
powodu cieszę. Byliśmy, bo jako jeden z członków klubu współpraca i rozwój nie byliśmy przeciwni. 
Jestem bardzo zadowolony, że Pani głosowała, tylko co się stało takiego, że po prostu taka decyzja. 
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek -  Dlatego też jeszcze tutaj 
powróciłem do tego tematu, bo jak dobrze pamiętam na tym pierwszym spotkaniu tak i związki 
zawodowe, jak i przedstawiciele MZK przedstawiali tą informację  dosyć obszernie, było to 
powiedziane wszystko dosłownie to, co jeszcze raz wczoraj było przedstawione na Komisji. Także 
każdy z radnych, każdy, kto brał udział w tym spotkaniu, raczej wiedział, jakie będą z tego korzyści lub 
negatywne jakieś tam, jeśli ktoś oczywiście uważał że może to być w jakiejś formie negatywnej. Było 
dużo mówione właśnie ile, jak będziemy mogli skorzystać,  o tym, że będą te autobusy już nowe, 
hybrydowe, elektryczne, o miejscu do ładowania  tych pojazdów elektrycznych, o wymianie wiat 
przystankowych. To Wszystko już wcześniej o tym było mówione, także dlatego to są u nas takie tutaj 
pytania w tym kierunku. Dziękuję. 
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Może ja teraz się wypowiem, 
proszę Państwa. Wypowiem się w imieniu Klubu Radnych Gmina Ćmielów od Nowa. Faktycznie na 
pierwszej Komisji, która była tutaj na tej sali wydałam taką opinię, negatywną, dotyczącą 
dofinansowania.  
Powiem, że tak, Komisje Rady, komisje Rady Gminy to mają taki charakter debaty nad daną sprawą, 
projektem uchwały. Ich praca stanowi pewien proces myślowy i proces rozważań. To było takie 
wstępne, proszę Państwa, po wyjściu, po rozmowach, po wyjściu z Komisji, później po 
rozpowszechnieniu tej sprawy wśród mieszkańców dostaliśmy bardzo cenne uwagi od mieszkańców  
i to spowodowało, że  zaczęliśmy, to znaczy dalej zgłębiać ten temat, my jako radni tutaj z tego klubu. 
Jedną z uwag bardzo taką ważną, którą mieszkańcy mi, akurat to było do mnie, że proszę Państwa,  
dlaczego chcecie znieść tą dwójkę? Dwójka to jest między innymi  taki symbol Ćmielowa. I to już było 
pierwszym takim sygnałem i tutaj proszę Państwa, pociągnęliśmy dalej. Spotkaliśmy się oczywiście, 
tak jak powiedziała Pani Przewodnicząca zostaliśmy zaproszeni, Pani Przewodnicząca również, jak już 
tutaj jest ten wierszyk samochwały Brzechwy to też się pochwalę, że też byłam. Byli radni z klubu i 
mieliśmy spotkanie z panem prezesem MPK, mieliśmy spotkanie z Panem Wiceprezydentem 
Ostrowca Świętokrzyskiego, gdzie były rozmowy z radnymi Powiatowymi też, gdzie była, proszę 
Państwa, szczegółowo ta kwestia podjęta. 
Były wszelkie rozwijane, były wyjaśnienia, wytłumaczenia, wątpliwości w kwestii, wątpliwe kwestie.  
Powiem jeszcze jedno, gdzie później, jeżeli chodzi o ten internat, bo teraz jest tak modny, te wszystkie 
wpisy. Była właśnie wypowiedź Pani Burmistrz, była wypowiedź Pana Józefa, Pana Przewodniczącego 
Klubu Radnych, mnie poproszono do portalu Na Ostro, abym się również wypowiedziała. Ponieważ 
już to był ten moment, gdzie zaczęliśmy prowadzić rozmowy z mieszkańcami, więc odmówiłam tej 
wypowiedzi. Powiedziałam, że my jeszcze prowadzimy rozmowy. Proszę Państwa, wylała się wtedy 
fala hejtu, dlaczego to się dzieje? Co się zmieniło i tak dalej. Cały czas powtarzam, komisje to są tylko 
debatą, to taki proces myślowy stanowią, później główną decyzję podejmie się na sesji Rady i właśnie 
dzisiaj, proszę Państwa, każdy z radnych klubu przyjął ostatecznie swoje stanowisko wypracowane 
przez pojedynczego radnego i doszło do tego, że faktycznie podjęliśmy tą uchwałę dotyczącą 
dofinansowania do autobusów. 
Osobiście bardzo się z tego cieszę, ponieważ  była tam kwestia pieniędzy poruszana. Pieniądze, jak 
wiadomo, są bardzo ważne, tym bardziej w naszej gminie. Tym bardziej, że Pan Skarbnik tu bardzo 
dużo mówi, że każdy grosz się liczy. Natomiast proszę Państwa, nie możemy odciąć się od szansy 
rozwoju. Nie możemy niejako odgrodzić się też murem chińskim i być sami dla siebie. To nie jest to 
nie jest tak naprawdę dobry kierunek działania. Mam nadzieję, że podpisanie tego porozumienia 
naprawdę nam zaowocuje i być może po prostu będziemy mieć tego później pozytywne efekty. 
Dziękuję i to jest wytłumaczenie Klubu Radnych Gmina Ćmielów od Nowa. Dziękuję. 
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Głos zabrał radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni 
Państwo, ja tak Wiceprzewodnicząca przywoła, ja udzieliłem wywiadu i byłem przeciwny. Ja miałam 
bardzo dylemat. Ja miałam nawet się zagłosować przeciw, ale w ostatniej chwili mówię nie, ja 
powiem, że ja nie mam nic do tego, bo ja sięgnąłem do ślubowania, gdzie dobro mieszkańców i dobro 
Gminy jest nadrzędnym celem. Uznałem, że gdy podniosę rękę, to jest moja decyzja, suwerenna 
decyzja, nikt nie wpływał na mnie, że jak podniosę rękę, a nie ma pożytku Gmina, nie mają pożytku 
ludzie. Ale z kolei, jeśli ja słyszę, że jeden z klubów, który tak teraz atakuje, nie podjął decyzji według 
swojego sumienia, tylko jeździł na konsultacje, no to znaczy, że są sterowani. Marionetki, tak jak 
powiedziałem, nie mają, nie mają swojego dyszla politycznego i gospodarczego. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie radny proszę nie o polityce. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, ja odniosę się do tego, co czytał Pan radny Paszyński. Ja podtrzymywałam w tamtym czasie 
to, co powiedziałam. Jestem konsekwentna. Natomiast podstawą egzystencji człowieka i przede 
wszystkim radnych, burmistrza jest rozmowa. Podstawą egzystencji jest właśnie rozmowa i potem 
jak nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze. Powiedziałam tak, jak Pan prezydent zaprosił 
mnie na rozmowę, powiedziałam, że pięćdziesiąt tysięcy - Gminy na to po prostu nie stać. Na jaką 
kwotę stać, prawda? Ja mówię: proszę ponownie przeliczyć, bo początkowo była ta kwota 
sześćdziesiąt dwa, potem pięćdziesiąt, ostatecznie trzydzieści dziewięć tysięcy. 
Bardzo się cieszę, bo za ten rok zapłacimy tylko te trzydzieści dziewięć a nie pięćdziesiąt. Więc rolą 
burmistrza też jest negocjować, więc cieszę się, że do takich rozmów doszło. Również dzwoniły do 
mnie osoby pracujące w Zakładzie Porcelany, jako do burmistrza, więc ja się też wsłuchuję w głos 
mieszkańców, proszę Państwa, żeby po prostu wszystko rozważyć, za i przeciw. Każdy z Państwa tutaj 
wielokrotnie miał dylemat, czy podjąć taką decyzję, czy taką i zmieniał zdanie. To jest czymś 
naturalnym. Komisja jest tym organem, który opiniuje, doradza burmistrzowi. Wówczas była decyzja 
na nie, więc kierowałam się tak, jak sama funkcja radnego stanowi radami radnych Rady Miejskiej. 
Teraz mając ten pełen pakiet informacji, pełen pakiet osób, które jednak nie chciałyby likwidacji tegoż 
przejazdu, tejże dwójki, biorąc pod uwagę wszystkie te argumenty, i jeszcze jeden najważniejszy - 
otwarcie możliwości wspólnego partycypowania o środki unijne. Proszę Państwa dobrze wiecie, że, 
mam nadzieję, że wyłapaliście to, że kiedyś mówiłam na sesji, że Gmina Ćmielów została pominięta 
w MOF-ie. Musiałam ubiegać się, składać pismo do Pana Marszałka i Zarząd Województwa przywrócił 
Gminę Ćmielów do tego, żeby należała do Miejskiego Obszaru Funkcjonowania. Bardzo się cieszę, że 
to nastąpiło. Pan Prezydent uznał, że to rzeczywiście było uzasadnione z tytułu ulokowania Gminy 
Ćmielów na mapie. Tak jak mówię, podstawą egzystencji jest rozmowa, ale utworzenie MOF-u to 
proszę Państwa, można do niego należeć a najważniejsze jest to, żeby brać czynny udział w tym 
projekcie, który jest tworzony i takie zapewnienie usłyszałem z ust Pana Prezydenta, że Gmina 
Ćmielów również, będziemy pisać wspólny projekt u inicjatora tegoż przedsięwzięcia, więc cieszę się, 
że Gmina Ćmielów będzie te środki mogła wspólnie pozyskiwać z Gminą Ostrowiec, bo tak jak 
powiedziałam współpraca popłaca i mamy na celu wspólny, nowy start po to, żeby aplikować o środki 
unijne. A możliwości jak widać są, dlatego ten pakiet możliwości i potencjalnych korzyści dla 
mieszkańców przeważył tę szalę, że jednak dzisiaj zdecydowaliście Państwo po mojej tutaj mowie, 
jakże pięknej, Pan zauważył, cieszę się, że jestem tak postrzegana, wobec tego jesteście Państwo 
również za. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Pani Burmistrz może jeszcze ja tak się odnosząc 
do Pana radnego Nowaka. Panie radny Nowak, jakieś sterowania, ja bym sobie nie życzyła tego 
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sterowania. Z tego co wiem, to Pan radny Piotr Małek też wczoraj na Komisji mówił, że też z jego 
inicjatywy było spotkanie w urzędzie na temat MKS-ów. 
(głos z sali) 
Nie, że nie macie dyszla, że jesteście sterowani. Ja sobie to wypraszam, Panie radny, ja sobie to 
wypraszam, no ja sobie to wypraszam. Możemy to sobie w kuluarach porozmawiać, jesteśmy na 
obradach sesji, dziękuję, nie udzielam Panu głosu. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek -  Chciałem się jeszcze odnieść tutaj 
do wypowiedzi Pana radnego Józefa Nowaka. Mówi Pan, że to nasz klub jeździł i prowadził rozmowy, 
tak, bo nasz klub się tym interesował i chciał, żeby dalej ten temat gdzieś był omawiany, żeby wrócił 
jeszcze raz na wokandę. No, ale niestety Pan z miejscowości Ćmielów jako radny nie uczynił nic w tym 
kierunku. 
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej w Ćmielowie Ewelina Cieślikowska -  Szanowni Państwo, ja tak już 
trochę w innym temacie, ponieważ tutaj jest mowa o tej polityce ciągle, że uprawiamy tą politykę. 
Skoro sobie tak przywracamy historię, to ja też coś przypomnę. Tylko tak proszę, żeby nie przerywać, 
grzecznie, kulturalnie, nikogo nie chce obrazić. To jest wypowiedź z dwudziestego siódmego 
listopada, kiedy została wybrana Pani Wiceprzewodnicząca: „Jeśli chodzi o politykę, jestem bardzo 
daleko od tego, aby urządzać politykę. Jako wiceprzewodnicząca, tu nie będzie żadnej polityki. Chcę, 
aby wprowadzić atmosferę demokratycznego samorządu, żebyśmy wszyscy byli jednością. 
Jako radni będziemy razem współpracować z Panią Burmistrz. Pomimo wszystkiego burmistrzem jest 
Pani Joanna Suska i do wyborów jest jeszcze daleka  droga i szanujmy właśnie burmistrza, którego w 
tej chwili mamy. Polityka może zacznie się kiedy indziej, ale teraz naszym celem jest wspólne dobro i 
żeby nie było jakiś niedomówień, bo Rada zaczyna się między sobą sprzeczać.  Po co? Po co to 
wszystko proszę Państwa, byćmy jednością, podejmujemy wspólne decyzje, byćmy za 
równomiernym rozwojem gminy tam, gdzie nie ma, dajmy ile możemy. Ja nie będę dźwigała budżetu 
na plecach, bo od dźwigania budżetu jest Pan Skarbnik, nie Pani Burmistrz. To właśnie oni nad nim 
czuwają, a my tylko możemy zasugerować, poprosić, wynegocjować coś dla danych miejscowości, dla 
mieszkańców i tyle. Bardzo państwu dziękuję. Nie wiem, jak się spiszę, będę się starać. Myślę, że 
współpraca z Panią Burmistrz to nie będzie współpraca na zasadzie przepychanek i współpraca z 
radnymi też nie będzie na zasadzie przepychanek. 
Szanowni Państwo, nasuwa mi się tutaj jedno takie pytanie, czy faktycznie my nie uprawiamy 
polityki?  
Wrócę do tematu sprzedaży działki na Czarnej Glinie, temat wałkowany parę razy. Byliście Państwo 
na wizji, na oględzinach, a po raz kolejny nie wyraziliście zgody na sprzedaż działki na Czarnej Glinie. 
Nasuwa mi się pytanie, czy to akurat nie jest polityka, bo  za chwilę w kolejnych dwóch punktach 
posiedzenia sesji bez mrugnięcia okiem, nie było pytań, ile działka jest warta w Ćmielowie, jedna czy 
druga do sprzedaży? 
Jeżeli ludzie składają, bądźmy przychylni, dbajmy o to. A póki co, to nie wiem, ja jeszcze do Pani 
Wiceprzewodniczącej, chciałam się spytać, co na tą chwilę Pani zrobiła, czy też już robi, by pogodzić 
Radę, bo na tą chwilę to się gryziemy na okrągło i to jest na zasadzie robienia jedni drugim, żeby tylko 
gdzieś, tam nie wiem, powiedzieć, poszarpać się, kto będzie miał większą władzę.  
Nie ma Pana Jurka Sykały, bo też chciałam mu powiedzieć, w kuluarach na jednej sesji w przerwie 
padło słowo do naszej piątki, do klubu radnych Joanny Suski: to Was boli, bo jesteście mniejszością. 
Nas to nie boli, tylko ja powiedziałem, radni powinni się dogadywać, możemy się sprzeczać, ale to co 
robimy, to widać ewidentnie, że robione jest sobie nawzajem na złość. 
Jeszcze tylko jedno pytanie, póki już jestem, jest u głosu.  
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Przeglądając protokół z dwudziestego czwartego lutego, nie chciałam mówić wcześniej ze względu 
na to, żeby tu nie robić jakieś publiki przy gościach, tylko takie krótkie pytanie. 
Dwudziestego czwartego lutego Pani Burmistrz, co jest zapisane w protokole złożyła formalny 
wniosek, by powrócić do punktu dotyczącego zmian w statucie Domu Kultury. No troszeczkę 
czasu już upłynęło, mieliśmy zwykłe sesje i tak, nie wiem, czy puszczamy to w zapomnienie, czy 
będziemy robić nadal na złość ze względu na to, że nie była komisja rewizyjna wpuszczona do Domu 
Kultury.  
Chciałam spytać Pani Przewodniczącej, czy będziemy wracać jeszcze do tego temat czy temat 
ucichnie.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Pani radna Ewelina Cieślikowska, nie mieliśmy 
sesji, była jedna, następne były sesje nadzwyczajne, dwie. Poza tym w pierwszej wersji, Pani Burmistrz 
prawda?, był projekt uchwały i podejmowania Statutu Domu Kultury. Ja przy sobie nie mam kartki na 
brudno piszącej. Natomiast, potwierdzi pani Kasia Stan, że w pierwszej wersji była uchwała w sprawie 
Statutu Domu Kultury. Ustalam porządek obrad, jeżeli wszyscy radni nie wiedzą, nigdy sama, nigdy, 
ani jednej sesji nie przygotowywałam sama. Zawsze sesje uzgadniam, ustalamy wspólnie z Panią 
Burmistrz. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Michał Szczęsny -  Pani Przewodnicząca, w kwestii tej 
Czarnej Gliny, bo wałkujemy ją i wałkujemy fakt faktem. Wałkujemy, ale powiedzcie nam za ile tą 
działkę najmniej możemy sprzedać. Wpiszcie w papierach, że jest to cena trzydzieści tysięcy najmniej 
nie ma sprawy. Ja podnoszę rękę na tak, nie widzę przeciwskazań, ale niestety cena sześć tysięcy dla 
mnie, to tamto drzewo jest warte trzy razy tyle moim zdaniem. 
(głos z sali) 
Dobrze, dobrze, Pani Radna, zgodzę się z Panią, no ale  dlaczego nie można umieścić takiej informacji. 
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Dziękuję Pani, bardzo dobre 
pytanie,  bardzo dobrze się Pani przygotowała, tylko niech Pani się zastanowi, co to tak naprawdę jest 
polityka, bo na podstawie, na poziomie samorządu to polityki powinno nie być. Politykę to można 
powiedzieć, że jest to na podstawie już Sejmu. Natomiast na podstawie samorządu to ja dobrze 
powiedziałam, nic złego nie powiedziałam Pani Ewelino  i proszę się zastanowić, tak naprawdę, co 
znaczy polityka. Teraz proszę Państwa już może skończmy.  
Proszę Państwa, ja mam teraz taki wniosek do Pani Przewodniczącej o wprowadzenie na najbliższe 
posiedzenie wszystkich Komisji Stałych punktu dotyczącego sprawozdania i analizy funkcjonowania 
systemu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Ćmielów.  
Jeszcze mogę? Pani Ewelina tutaj przytoczyła jeszcze, bo tak pięknie tutaj protokoły czyta, na 
protokole właśnie z dwudziestego czwartego lutego, to było chyba dwudziesty czwarty luty, już nie 
pamiętam dobrze, ja mówię, może akurat dwudziesty czwarty luty, również Pani Burmistrz 
powiedziała, żebyśmy się przygotowali do kwestii dotyczącej zakupu samochodu strażackiego. 
Zgłosiła się, złożyła taki wniosek do radnych, aby rozeznać się w sąsiednich gminach, w gminie Tarłów 
Waśniów, na temat  sposobów dofinansowania do tego samochodu, kosztów, jakie dana gmina 
poniosła i może proszę Państwa, ponieważ cały czas ten temat samochodu strażackiego jest tak jakby 
na wokandzie Rady to ja powiem, że się tak przygotowałam. Nie wiem czy Państwo w tej chwili, czy 
Pani Burmistrz chce taką dyskusję, żeby teraz odpowiedzieć? 
No bo to było dwudziestego czwartego, ja mogę to Państwu przedstawić. Mogę zapytać też, czy straż 
miejska, przepraszam OSP, Ochotnicza Straż Pożarna w Ćmielowie złożyła już wniosek, 
zapotrzebowanie na taki samochód? Jaki to ma być samochód? Bo Pani Burmistrz cały czas usilnie tu, 
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jak ja mówiłam o tym samochodzie średnim strażackim,  Pani Burmistrz cały czas mówi, że to ma być 
samochód na piankę. Czy staż taki wniosek złożyła, że jest to samochód w którym będzie gaszenie 
pianką. Ja wtedy przedstawię to, co ja się dowiedziałam, jak gmina Tarłów to finansowała i jak gmina 
Waśniów. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo, ja oczywiście odpowiem, chociaż dokumentów nie mam przy sobie, ja nawet mam umowę, 
jaką straż państwowa podpisała w ramach udzielonej dotacji, kwot nie pamiętam, ale wiem, jaka jest 
dziś sytuacja. Od dwudziestego czwartego lutego sporo się zmieniło. Proszę Państwa chcieć i mieć 
życzenia, to my możemy, można jeździć do Kielc, przewietrzyć koszule, ubrania, ktoś jeździł i czcze 
gadanie było. Wobec tego ja powiem Państwu konkrety. 
Nie należy się łudzić, że Gmina Ćmielów nie będzie musiała, za zgodą oczywiście radnych Rady 
Miejskiej, dofinansować w pięćdziesięciu procentach pojazdu. Zapotrzebowania złożyło trzynaście 
jednostek, a wiem, bo tą sprawę pilotuję razem z Panią Poseł Wojtyszek, razem z Panem Posłem 
Kryjem. Także delegacja, która u niego była nagadała się, a jednak gmina musi zabezpieczyć środki w 
budżecie. 
I usłyszałam, że nie ma żadnej mocy, żeby Gmina mogła tutaj zabezpieczyć mniejszy wkład niż 
czterysta tysięcy. Nie ma czegoś takiego dzisiaj, że dwieście pięćdziesiąt tysięcy czy dwieście i to jest 
kwestia negocjacji. Jest trzynaście jednostek chętnych. Samochodów do rozdysponowania jest osiem. 
W związku z tym jest dużo mniej tych samochodów niż osób zainteresowanych. Powiedziano mi, że 
szanse oczywiście mamy, ale tak, jak mówię trzeba się liczyć, że koszt takiego samochodu, całkowity, 
to jest ponad osiemset tysięcy złotych. 
Straż złożyła w dniu wczorajszym wniosek więc, wczoraj była Komisja, dzisiaj sesja, jeszcze dokładnie 
nie przeanalizowałam ostatecznie, jaka jest ich decyzja, a ostatecznie po prostu będzie wiadomo, jaka 
kwota dofinansowania po właśnie decyzji Państwowej Straży Pożarnej. Jeśli oczywiście takowa będzie 
dla jednostki OSP w Ćmielowie. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Rozumiem, że Pani wniosek złożony na 
sesji dwudziestego czwartego jest nieaktualny, bo rozumiem mieliśmy przedstawić, jakie i jak gminy 
poszczególne miały dofinansowania. 
 
Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Radna dwudziesty czwarty luty i dużo wcześniej to Klub 
Radnych Radni dla ludzi złożył wniosek o właśnie zapisanie w budżecie tych środków na właśnie udział 
procentowy Gminy Ćmielów w zakupie tegoż samochodu. Nikt inny takiej inicjatywy nie podjął, 
dlatego ja ją kontynuuję. Nic nie zostało wycofane. Kwestia tylko, naszym pobożnym było życzeniem, 
że to będzie do trzystu tysięcy złotych. Okazuje się, że jednak ta kwota to około czterysta tysięcy 
złotych wkładu własnego zabezpieczonego. Owszem, składałam wniosek o zabezpieczenie takich 
środków, no nie zostały środki zabezpieczone, bo wiadomo, jak nie wiadomo o co chodzi, to o 
pieniądze. Nie mamy też decyzji na razie Państwowej Straży Pożarnej, czy faktycznie ten pojazd trafi 
do zasobów gminnych. Nie mamy takiej informacji, wobec tego trudno jest mi powiedzieć. Co do 
szczegółowych kwot udzielonych dotacji ja mam umowę z jednostką OSP z Tarłowa, tutaj udostępnił 
mi Pan Radny Pernak, dziękuję za pozyskanie tych dokumentów. Mamy czarno na białym, także 
chętnie po sesji po prostu pokażę ten dokument, gdzie widnieją te właśnie kwoty dofinansowania. 
Dziękuję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Jeżeli chodzi, to znaczy jeżeli chodzi o 
zabezpieczenie środków, bo tu akurat Przewodniczący Klubu złożył  a jest również Przewodniczącym 
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Komisji Budżetu, także myślę Panie Przewodniczący, że w jakiś sposób tutaj Pan będzie prowadził tą 
sprawę dotyczącą zabezpieczenia środków na zakup samochodu. Powtarzam, jesteśmy naprawdę za 
tym, żeby taki samochód w gminie Ćmielów był, dlatego tylko naszym zadaniem jest znalezienie tych 
środków. Najprawdopodobniej w budżecie ich nie znajdziemy.  Będziemy musieli zaciągnąć kredyt, 
ale to Panie Przewodniczący, właśnie i to jest ta merytoryka, nie polityka, proszę też o to, abyśmy się 
taką sprawą zajęli. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek – Ja właśnie się do tego tematu 
dosłownie słówko do Pani Burmistrz, bo właśnie jest, krąży taka informacja, że ze złożonym 
zapotrzebowaniem  dla jednostki OSP Ćmielów o samochód potrzebne było też zapewnienie wkładu 
własnego i musiało to zapewnienie prawdopodobnie być złożone razem z tym zapotrzebowaniem. 
Jak słyszymy no takiego zapewnienia nie ma i chciałem się zapytać, czy było przez, może Skarbnik, czy 
ktoś, może podpisał takie zapewnienia, czy to tylko po prostu krąży taka informacja niepewna. 
 
Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Panie radny zapewnienia na piśmie nie było z racji tego, że Gmina 
nie jest wnioskodawcą o tenże samochód. Wnioskodawcą z tego co pamiętam, to jest OSP Ćmielów. 
W ostatnim, przedostatnim zdaniu wpisano, że przez gminę zostanie planowany wkład własny 
zabezpieczony. Tylko nie pamiętam kwoty, to oni sobie sami wpisali taką kwotę, że takie 
zabezpieczenie planowane jest możliwe. Ja jako Burmistrz, jako gmina takiego nie składałam, takiej 
deklaracji, ponieważ to Państwo radni decydują o tym. Oczywiście ja mogę mieć życzenie, tak jak 
stosowny wniosek złożyłam o zabezpieczenie tychże środków, ale myślę, że to jest ten czas, kiedy 
przyjdzie już decyzja. Będziemy wiedzieć, ile tych środków mamy zabezpieczyć, bo to, że potrzeba 
jest, proszę Państwa, także to nikt z nas nie powątpiewa i to, że tak powiem inicjatywę tutaj już 
wdrażać w życie i myślę, że się uda, więc nie szukajmy negatywów. Szukajmy pozytywów, 
pozytywnych rozwiązań, a myślę, że jeżeli te trzynaście  jednostek złożyło na osiem to jakieś szanse 
mamy. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak – Jeszcze wrócę Pani Przewodnicząca do 
działki na Czarnej Glinie. Dla mnie wiarygodnym to jest to, co tłumaczył nam wczoraj Pan radca. Trzy 
razy tłumaczył. Zgoda, potem wycena rzeczoznawcy, ale to, co mówi z kolei Pan radny Sykała, szkoda, 
że go nie ma, że Gmina robi komuś prezent to jest posądzenie. To jest duże posądzenie. Nawet na 
moją, na moją prośbę radca prawny trzeci raz tłumaczył, no i w końcu, jak wychodził, mówi, że już 
nie dociera. To jest wali się w mur i nie dociera. Jeżeli niektórzy radni widzą w sprzedaży działki po 
cenie rynkowej i w przetargu jakieś przekręty no to, ile to można tłumaczyć, jak można tłumaczyć? 
Nie wiem. 
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Szanowni Państwo radni 
jeszcze ja zabiorę głos. Proszę Państwu wytłumaczyć, jak ja to widzę, to znaczy nie dotyczy działki na 
Czarnej Glinie, chociaż mogłabym zapytać, a dlaczego Pan ją chce sprzedać. Ale nie będę pytać. Proszę 
Państwa sesje Rady gminy i uchwały,  które podejmuje, które podejmujemy. Nie każda uchwała musi 
być zatwierdzona. Nie każda proszę Państwa i to jest normalne. Nie jest zatwierdzona, nie jest, nie, 
nie przeszła uchwała. Nie może być tak, że jak mamy piętnaście punktów, to już mamy założenia i te 
piętnaście punktów ma być za. Uszanujmy też tych, którzy głosowali przeciw, tych, którzy byli za, nie 
przeszło, koniec. Może będzie następne. Panie radny, przecież tak działa samorząd. Po to są obrady 
sesji, że nie wszystkie uchwały są podejmowane na tak, nie wszystkie są na nie. Dziękuję bardzo. 
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Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – To jeszcze w kwestii właśnie tej Czarnej Gliny. 
Proszę państwa, powiem tak, to ja mam taki pomysł, skoro ja zmieniłam zdanie o MZK, bo dzwonili 
do mnie mieszkańcy, pracownicy Zakładów Porcelany, to ja wyślę do państwa te osoby, które są 
moimi interesantami, które są zainteresowane kupnem tej działki na Czarnej Glinie. Być może 
Państwo też wysłuchają ich argumentów, ale to nie jest równoznaczne z tym, że przystąpi ten ktoś 
tylko do przetargu, bo może ktoś inny przystąpić do przetargu, bo jest przetarg nieograniczony po to, 
żeby Gmina uzyskała jak największe korzyści finansowe z tejże sprzedaży, prawda?  
Szanowni Państwo, musicie zrozumieć, że burmistrza obowiązują takie procedury, jakie Pan Radca 
powiedział. Nie mogę sobie zastosować teraz po prostu ja wyceny na oko trzydziestu tysięcy prawda? 
Bo jest to niewiarygodne. Od tego są specjaliści, rzeczoznawcy majątkowi, którzy po prostu się tym 
zajmują, wydając operat szacunkowy mamy wtedy pogląd na cenę wyjściową, a zawsze cena 
przetargu kształtuje się w sposób nieprzewidywalny tak naprawdę i kto da więcej, ten będzie po 
prostu miał. Dlatego ja skieruję tutaj do Państwa te osoby, które są zainteresowane, żebyście 
Państwo wyjaśnili im swoje decyzje, dlaczego tak a nie inaczej i myślę, że może w przyszłości jest 
sprawa do pójścia. Wsłuchać się w głos mieszkańców to najważniejsze, proszę Państwa, umieć 
słuchać to jest druga sprawa, natomiast skieruję, być może Państwo zmienią zdanie. 
Tak, jak mówię podstawą egzystencji funkcjonowania jest rozmowa i zawsze trzeba rozmawiać. 
Warto rozmawiać. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek – Pani Przewodnicząca, Szanowni 
Państwo, ja na wstępnie próbowałem o tych sprawach różnych tak troszkę zareagować. Widzimy co 
się dzieje. Ja się tylko dziwię, bo czy Czarna Glina czy inne punkty  są na Komisji - dyskutujemy, jest 
sesja - często dyskutujemy, teraz sprawy różne - dyskutujemy. Nie wiem po co? Żeby chyba jeden 
drugiemu dogryźć. Tutaj pytania Pana radnego Andrzeja Bonarka, Pana radnego Paszyńskiego. Proszę 
Państwa, to jest przepytywanie, dlaczego tak zrobiłem a dlaczego nie. Przecież tak można za każdą 
decyzję. Przecież jesteśmy w tej Radzie. Wiemy, jak często na Komisji różne są rozmowy, różne nawet 
są podejmowane decyzje, wychodzimy na przerwę, rozmawiamy, analizujemy, i często jest tak, że 
zmieniamy myślenie. Panie radny Paszyński przecież tak było z uchwałą o ochronie zwierząt pamięta 
Pan? Takie przepytywanie, dobrze, że każdy rozmawia, ja także rozmawiałem, jak tu słyszeliśmy 
wczoraj, tu pan Józef mnie przepytywał znowuż - rzeczywiście w poniedziałek miałem spotkanie z 
dyrektorem i z radnym, bo też miałem wątpliwości. Też chciałem coś jeszcze więcej dla tej gminy. 
Dalej mam wątpliwości, myślicie że nie, czy to wszystko będzie tak, jak my sobie zakładamy? Fajnie, 
dajemy szansę po prostu tym, tą naszą uchwałą dajemy szansę, że może będzie dobrze, może te 
pieniążki spłyną, ale zawsze jest obawa, czy tak będzie. Gdybyśmy  sugerowali się tylko tym pismem, 
które było odczytane, to ono było tylko na nie, bo byśmy myśleli tylko i wyłącznie o pieniążkach już, 
ale myślimy także o pieniądzach, które mogą przyjść później.  
Taki apel Pani Przewodnicząca, ja jeździłem na sesje Rady Powiatu, Pani też jeździ, tam każdy radny 
zwraca się do przewodniczącej, ewentualnie mówi o sprawie i to się tyczy wszystkich radnych.  
A tutaj jeden  na drugiego wycieczka, jak nie do Pani Burmistrz to do radnego. Przecież Pani Burmistrz 
też może powiedzieć, żeby to ukrócić, na piśmie będę odpowiadać. 
Proszę Państwa merytorycznie tak, ale są czasami takie wypowiedzi, które no widać, że to są pod 
kamery, pod publiczkę. Po co to? Przecież lepiej, żeby o nas dobrze mówili niż się z nas śmiali. 
Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Piotrowi Małkowi, nie 
chciałam tego powiedzieć właśnie, dziękuję bardzo. 
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Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Tak króciutko, ta nasza sesja w sumie 
skończyła się sukcesem wielkim, tak mi się wydawało z początku, bo praktycznie te dwa porozumienia 
to są naprawdę bardzo kluczowe dla rozwoju gminy, bo pamiętam tą sesję dotyczącą  tego kursu 
dwójki. Wszyscy byli, nikt nie był za, bo tak teraz mówimy ktoś nie był przeciw. W stu procentach 
wszyscy byli, nie poparli tego postulatu, chociaż byłem przygotowany na to, jeżeli by była zgoda Rady, 
żeby środki również w tej wersji pięćdziesiąt zagwarantować, no bo to po to w ogóle jest sens, żeby 
jakieś tam porozumienia zawierać, żeby później można było się wywiązać z tych zobowiązań, które 
za sobą to porozumienie niesie. W sumie jest sukces, bo nie straciliśmy dwójki, a mamy mniejszą 
kwotę dofinansowania. Też przede wszystkim drodzy Państwo jest sukces związany z tym, że wreszcie 
być może te dwa porozumienia spowodują, że będziemy działali na takich partnerskich stosunkach, 
no z tym największym samorządem powiatu. Wiadomo, że finansowo nigdy nie zrównamy się, ale 
przynajmniej to jest taka przychylność tutaj. Z tych wypowiedzi Pana Prezydenta i Pana Prezesa 
wynikało, że chcą nas traktować jako parterów i  to jest sukces drodzy Państwo. I jeżeli tutaj, co była 
mowa, jeżeli są takie, powiedzmy sprawy związane, takie dobre inicjatywy związane z tym, żeby to 
faktycznie było dla dobra mieszkańców i jeżeli powiedzmy budżet, na co nam pozwala, to ja też nie 
jestem czegoś takiego wrogiem, żeby też nie być tak ocenianym, że akurat skarbnik jest taki, który 
ścibuli te pieniądze. Ale gdyby coś to Pani Przewodnicząca mówiła też, że jeżeli się nie da znaleźć, to 
trzeba wziąć co? Kredyt. 
Dlatego sądzę, że w takim dobrym akcencie w sumie było tak. Później dyskusja, ja tam nie chcę się 
mieszać do tych spraw, przepychanek pomiędzy klubami, ale w sumie ja oceniając tak powiedzmy od 
strony finansów i od strony z boku troszeczkę, to naprawdę ta dzisiejsza sesja jest sukcesem dla całej 
gminy. Dziękuję. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Jacek Bryła – Wygląda, że obrady dzisiejszej sesji 
skończymy w takiej bardziej przyjaznej atmosferze. Ja mam tylko jeszcze jedną prośbę na koniec. Pani 
Przewodnicząca wszyscy tu jesteśmy na jednych prawach. Każdy głos radnego powinniśmy 
uszanować. Takie zabieranie głosu czy Panu Nowakowi, czy mnie w trakcie nie jest moim zdaniem 
stosowne. Umówiliśmy się kiedyś po wyborach, że tylko czas będzie decydował, ile który radny będzie 
miał na swoją wypowiedź.  
Mówiliśmy tu już tyle o tej Czarnej Glinie. Tu chodzi o argumenty, bo utrzymywanie, że chcemy 
działkę sprzedać za siedem tysięcy jest niewłaściwe, bo i radca powiedział i Pan Dawid, wycena być 
może byłaby piętnaście a w przetargu dwadzieścia parę, ale te pieniądze, które są nam potrzebne na 
rozwój gminy, w tej chwili do gminy na razie nie trafią. My tak do końca nie mamy pomysłu na tą 
działkę. Co z nią zrobić i to jest takie głosowanie w zasadzie nie, bo nie, no może kiedyś coś tam 
zrobimy. Jawny przetarg, może w nim uczestniczyć każdy, nawet radny i posądzanie, tak jak Pan 
Sykała powiedział, jakieś prezenty no jest, przynajmniej niestosowne w takiej sytuacji.  
Druga sprawa, sprawa wyboru nas i pozbawienie nas funkcji wice. Tak jak powiedział Piotr z 
szacunkiem do tego podchodzimy, natomiast mówiąc o tym, że tu wkroczyła polityka, niepokoi mnie 
jedno, że sprawa na przykład budżetu to jest sprawa taka dosyć przemyślana przez Pana Skarbnika, 
przez Panią Burmistrz, która będzie odpowiadać za wykonanie. I tutaj wszyscy przemyśleli sprawę. 
Wydaje się, że tak dużo myślimy nad tymi zagadnieniami i dobrze, bo się okazuje, że gdybyśmy 
warunki przyjęli tak, jak chciał klub współpraca popłaca to by było pięćdziesiąt tysięcy na poprzedniej. 
Mamy kwotę trzydzieści dziewięć tysięcy, jednak warto rozmawiać, bo ta kwota się pomniejszyła, 
została pomniejszona. Nie sześćdziesiąt nawet dwa wyjściowa czy pięćdziesiąt tylko trzydzieści 
dziewięć. Także korzyść dla naszej gminy jakaś z tych rozmów  czy postępowań jest.  
Natomiast niepokoją mnie takie niebezpieczne wrzutki, chociażby, jak próba zdjęcia pieniędzy na 
dofinansowanie piesków gdzieś tam. Potem, gdyby budżet nie został związany na koniec roku wina 
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będzie Pani Burmistrz. Powtarzam jeszcze raz, pieniądze w budżecie zostały zaplanowane; i tak samo 
zabieranie z Domu Kultury trzydziestu tysięcy wpłynie na pewno na gorszą pracę, bo z czegoś tam 
Pani Dyrektor będzie musiała zrezygnować, a przynajmniej u mnie mieszkańcy bardzo pozytywnie 
oceniają działalność Domu Kultury. I to są te rzeczy takie, które powodują to, że ten budżet jest taki, 
że można coś w nim ruszyć, ale w końcu będzie odpowiadać za ten budżet Pani Burmistrz. Także pod 
płaszczykiem tej troski o te finanse, o oszczędzanie często jest takie głosowanie nie bo nie, bo 
argumenty nie ważne. Wypowiedź pana Dawida, radcy nieważna, bo cały czas ktoś chce widzieć tę 
kwotę sześć czy siedem tysięcy za którą to się chce sprzedać tę działkę w Czarnej Glinie. Właśnie tak 
jak dzisiaj rozmawiajmy, doszliśmy, poczyniliśmy pewne oszczędności dla gminy zyskując współpracę  
w porozumieniu między miastami, gdzie możemy bardzo dużo zyskać i to jest takie działanie może 
troszkę na wyrost, może troszkę ryzykowne, ale każdy dostrzega korzyści, które są docelowe. I w tej 
chwili przebijanie się, kto był za, a kto był przeciw, liczy się ten  finał, że w tej chwili chyba prawie 
każdy wyjdzie zadowolony, że te rozmowy przeprowadzone zostały właściwie. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie radny Jacku to było w lutym, ta wersja 
pierwsza pięćdziesiąt tysięcy. Zawieramy porozumienie od czerwca no wiadomo, że kwota spadnie, 
bo to systematycznie do każdego miesiąca. 
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Proszę Państwa, trzeciego 
maja o godzinie dziewiątej w Kościele Parafialnym w Ćmielowie odbędzie się Msza Święta za 
Ojczyznę. Ksiądz Proboszcz w niedzielnej mszy świętej zaprosił mieszkańców na tę mszę i myślę, że 
my jako radni również będziemy w tym uczestniczyć. 
 
Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Piotr Małek – No nie wiem, czy możemy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dwadzieścia pięć osób na powietrzu, może być 
także jeżeli radni uważają, zapraszamy radnych na mszę, później pod pomnik, zostanie zamówiona 
wiązanka, bośmy wczoraj rozmawiali z Panem Sekretarzem, że jedną, ale jeżeli może wola radnych, 
zamówimy drugą wiązankę od rady, jedną od Pani Burmistrz. Spotykamy się trzeciego maja w 
kościele. Jeżeli nie, to pod pomnikiem o złożenie kwiatów. 
 
Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Andrzej Bonarek – Jeszcze tylko słowem, chciałem się 
odnieść do wypowiedzi Pana radnego Jacka Bryły. Mowa tutaj o kwocie sześćdziesiąt pięćdziesiąt jeśli 
dobrze pamiętam, to nie była to sztywna dyskusja, co do kwoty wtedy, bo było mówione, że można 
jeszcze będzie w tym temacie rozmawiać, a też to było uzależnione, od którego miesiąca wstąpimy 
tak do tego porozumienia, czyli opóźnienie to też skutkuje tym że zmniejsza się ich kwota, ale ja 
chciałem to zakończyć może to tym akcentem.  
A jeszcze tutaj chciałem przejść do innego tematu korzystając z okazji, że mam mikrofon, bo jak 
wiadomo piętnastego marca tego roku doszło do nieszczęśliwego zdarzenia w mojej miejscowości, w 
miejscowości Buszkowice, każdy wie, o co chodzi, no był to pożar w budynku, nie będę już tego 
przedstawiał, tylko po prostu chciałem bardzo serdecznie podziękować wszystkim za niesioną pomoc 
i tutaj też miałem zapytania, bo jak wiadomo radni z naszej gminy też nieśli pomoc też państwu tutaj 
pokrzywdzonym i miałem pytania  jak to, czy to się odbyło, jakim szerokim echem ta pomoc była 
niesiona. Tu w imieniu państwa, których dotknął ten pożar chciałem bardzo serdecznie podziękować 
za piękny gest wszystkim tym radnym, którzy nieśli pomoc tym państwu. Także jeszcze raz bardzo 
serdecznie dziękuję w imieniu rodziny. Dziękuję. 
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej w Ćmielowie Józef Nowak – Bardzo dziękuję Pani Radnej Nikodem, 
bo to jest bardzo dobra informacja. Uroczystość za ojczyznę. Super.  
Tylko to, co Pani Przewodnicząca zrobiła trzynastego kwietnia. Ja pod pomnikiem Jestem codziennie. 
To nie jest mój pomnik, postawiony jest w intencji pomordowanych z Katynia, ale Pani zebrała 
dziesięciu radnych, po partyzancku, cichaczem. Nie można było tak jak Pani Nikodem, kto ma 
życzenie.  Zapraszam pod pomnik. Koniec, nie ma sprawy a tak to troszkę wyszło nie tak. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Panie Radny Nowak ja nie byłam inicjatorem pod 
pomnik, ja jechałam do Pani Kasi podpisać uchwały. Po sesji. Zadzwonił do mnie Przewodniczący 
Klubu, że są pod pomnikiem, składają wieniec, gdzie jesteś? Ja mówię ja jadę do gminy podpisać 
uchwały. Panią Kasię mijałam pod starą pocztą, zjechałam na moment na parking, poszłam, złożyłam. 
Ja zostałam zaproszona przez Przewodniczącego Klubu. Ja nie byłam inicjatorem. Jeszcze raz 
powtarzam, ja nie byłam inicjatorem. Ja nie zbierałam grupy ludzi. Ja zostałam zaproszona przez 
przewodniczącego, jadąc stąd, jeszcze Pani Kasia wyszła wcześniej, zanim ja tu wyjechałam, bo 
miałam zablokowany samochód. Nie mogłam Panie radny wyjechać, jeżeli Pan chce szczegóły, 
dziękuję. 
 
Głos zabrała Radna Rady Miejskiej w Ćmielowie Ewelina Otolińska -  Wysoka Rado, Pani Burmistrz, 
ja może odniosę się do mojej imienniczki, która wyraziła taką prośbę, żebyśmy przestali się gryźć. I 
faktycznie, jak już kilka razy o tym mówiłam, że mieszkańców nie interesuje, czy my się prywatnie 
lubimy, czy nie. Przechodzimy tu dla nich, żeby pracować i po prostu się szanujmy. Jeżeli gdzieś 
wychodzimy, to my wszyscy pójdziemy razem. Tylko niech idzie jasny przekaz, jasna informacja, że 
gdzieś takie spotkanie się odbywa i na pewno wszyscy, którzy będą mogli wziąć udział, wezmą udział 
w takich uroczystościach i przestańmy się wreszcie dzielić i po prostu funkcjonujmy razem jako 
piętnastka radnych, bez względu na to, do jakiego klubu przynależymy i jakie indywidualnie mamy 
poglądy i jak głosujemy, bo wydaje mi się, że ja na polityce się może nie znam, ale każdy radny 
powinien głosować według swojego sumienia. Nie według tego co ktoś mówi, albo tym bardziej każe, 
więc po prostu zacznijmy ze sobą normalnie rozmawiać i na pewno będziemy odnosić wtedy większe 
sukcesy. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Ja dziękuję Pani radnej Ewelinie Otolińskiej za taką 
właśnie wypowiedź, bo Szanowni Państwo, wnioski nasuwają się same, jak będą mieszkańcy, czy 
teraz oglądać, czy odtwarzać sobie te sprawy różne, które Państwo chcieliście, żeby wnieść do 
porządku obrad. W dniu wczorajszym była Komisja, ja aż się zdziwiłam, że tych spraw różnych nie 
macie Państwo. No wobec tego dzisiaj wypłynęły. Myśli twórcze w okresie nocy się nasiliły, rozumiem. 
Tylko, czy to służy mieszkańcom. Proszę Państwa, mieszkańcy ocenią każdego z nas za dwa i pół roku, 
bo czas szybko płynie. A jak z tego, co mi wiadomo, znów powiedzą, znowu się gryzą. Dlatego ja 
przypominam, że po to ustawodawca wprowadził nowelizację ustawy o samorządzie gminnym, aby 
uregulować kwestię udzielania informacji, odpowiedzi przez burmistrza. Dlatego bardzo proszę 
Państwa o stosowanie tej procedury. 
Ja mam czternaście dni na udzielenie wszelkich odpowiedzi i wyjaśnień i tak czynię nie ma tu nic 
nowego. Wobec tego przypominam, że sesja Rady Miejskiej jest sesją Rady, nie burmistrza. Proszę 
nie czekać raz w miesiącu na sesję, żeby zadać pytanie, czy przepytać burmistrza z danej kwestii. 
Proszę czy przyjść do urzędu, czy złożyć na piśmie po prostu tak, jak ustawodawca to przewidział, jest 
to nowelizacja ustawy, podkreślam te interpelacje i zapytania radnych na piśmie. Wobec tego tam 
Państwu konkretnie udzielę odpowiedzi, w oparciu o dokumenty, w oparciu o kwoty, o merytorykę i 
te wszystkie zawarte, tak jak tutaj Pani radna Nikodem pytała mnie, ja mogę powiedzieć, nie 
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pamiętam dzisiaj tych wszystkich szczegółów, a chciałabym bardzo precyzyjnie udzielić Państwu 
odpowiedzi. Wobec tego jestem otwarta każdego dnia dla Państwa. Państwo radni są wpuszczani do 
urzędu. Myślę, że po dziesiątym maja już urząd otworzymy całkowicie, zważywszy na spowalniającą 
pandemię i zapraszam do składania takich interpelacji w formie pisemnej. Ja naprawdę bardzo 
chętnie odpowiem. A tak z mojego punktu widzenia te sprawy różne proszę Państwa, powinny być 
procedowane na komisjach, bo ich jest wiele, wiele problemów, wiele kwestii wątpliwych, 
merytorycznych, czasami, a nie chciałabym, żeby tu się do nas wdzierała polityka. Dziękuję. 
 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem – Ja się nie pytałam, ja pytałam 
tylko, czy mam przedstawić tą informację, którą mam ja, ale ponieważ Pani Burmistrz mówi, że nie 
zna kwot, to ja przedstawię. Przedstawię odnośnie wozu strażackiego, które mam informacje: 
Gmina Tarnów, średni wóz strażacki, napęd na cztery koła, całkowity koszt siedemset osiemdziesiąt 
tysięcy czterysta trzydzieści pięć złotych potem w razie czego, jak będzie nie tak, to Pani powie, że 
nieprawdę mówię, chociaż na pewno to jest tak. Proszę Państwa z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska pozyskane czterdzieści tysięcy,  z Warszawy z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska trzysta dwadzieścia tysięcy, Komenda Główna Powiatowa Straży Pożarnej w Warszawie 
sto pięćdziesiąt tysięcy pozyskane, z Województwa Świętokrzyskiego dwadzieścia tysięcy, z budżetu 
gminy Tarłów  finansowanie dwieście pięćdziesiąt tysięcy czterysta pięćdziesiąt trzy złote, z tego z 
Funduszu Inicjatyw Lokalnych sto siedem tysięcy sześćset trzydzieści trzy złote. W związku z tym z 
budżetu gminy sto czterdzieści dwa tysiące osiemset dwa złote. To była na Pani prośbę pozyskana 
informacja przeze mnie. Dziękuję. 
 
Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – I na koniec, Pani radna miała spisane ja, że tak 
powiem, mam dokumenty w urzędzie. Tak jak wspomniałam, to się pokryły te informacje, ogólne 
koszty zakupu tegoż samochodu osiemset tysięcy złotych, ale proszę Państwa jak pisaliśmy wspólnie 
ze strażą, właściwie ona z moją adnotacją akceptuję wniosek, do Funduszu Składkowego 
Ubezpieczenia Społecznego Rolników odpowiedzieli nam, że nie będą dofinansowywać żadnego 
samochodu, gdyż nie są w stanie. Wobec tego tutaj osiemset tysięcy to jest kwota ogólna, natomiast 
to co mówię, to co było kiedyś, bo ja też walczyłam o to dwieście pięćdziesiąt tysięcy żeby było z 
budżetu tylko. Natomiast poseł Kryj powiedział, że dziś jest to nierealne. Kto, na zasadzie, da więcej, 
na zasadzie licytacji. Jeśli któraś jednostka, a właściwie gmina zabezpieczy wkład rzędu czterystu 
tysięcy to ta otrzyma, kto niżej odpada. Takie są reguły dzisiaj wolnego rynku, tak jak wspomniałam, 
trzynaście jednostek się ubiega, osiem tylko samochodów, więc do podziału mało, ta tendencja jest 
malejąca, więc i zasady finansowania się zmieniają.  
Ale Szanowni Państwo, dzisiaj chciałam też przeczytać, ważny komunikat, ponieważ tutaj 
przedstawiciele GUS-u bardzo proszę, aby wszelkie medialne formy tutaj stosować, jeśli chodzi o  
Narodowy Spis Powszechny wobec tego odczytam, a że jestem Gminnym Komisarzem Spisowym, 
wobec tego pozwólcie Państwo, że odczytam.  
„Od pierwszego kwietnia trwa Narodowy Powszechny Spis Ludności i Mieszkań. Każdy z nas ma 
ustawowy obowiązek dokonania samospisu internetowego z wykorzystaniem aplikacji znajdującej się 
na stronie głównego urzędu statystycznego stat.gov.pl dlatego proszę aby osoby młode pomogły w 
spisaniu się swoim rodzicom, dziadkom oraz innym członkom rodziny jeżeli będą one miały trudności 
z dopełnieniem obowiązku spisowego. Osoby, które nie mają dostępu do Internetu, zapraszam do 
naszego urzędu na stanowisko do samospisu. Wszystkie osoby, które wezmą udział w samospisie, 
mogą wziąć udział w loterii narodowej Powszechnego Narodowego Spisu Ludności i Mieszkań, w 
której nagrodą główną w każdym województwie jest miejski samochód osobowy. Jeżeli potrzebują 
Państwo pomocy, proszę o kontakt telefoniczny ze specjalną infolinią 22 kierunek 279 99 99. Na 
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infolinii możecie Państwo również dokonać spisu siebie i swojej rodziny lub poprosić o kontakt 
konsultanta w dogodnym dla was momencie czasowym. Zwracam się do Państwa z gorącą prośbą o 
wzięcie udziału w spisie oraz wykazanie się dobrą postawą. Pokażmy wspólnie, że Świętokrzyskie liczy 
się dla Polski. Dziękuję. 
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad Sesji. 
Po omówieniu wszystkich punktów porządku dzisiejszej sesji Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna 
Zdonek zamyka obrady Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 
Sesję zakończono o godzinie 12.40. 
Protokołowała: K. Stan - podinspektor ds. obsługi organów gminy 
 
 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej  
               /-/ Krystyna Zdonek  


